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Deplină aprobare, hotărîre fermă de a 
traduce în  viaţă programul dezvoltării 
conştiinţei socialiste a întregului popor
Un m om en t dej

■■■

ex cep ţio n a lă  |

in is to r ia  
partidu lu i 

ş i  poporului 
n ostru

-Ca participantă la istoricele dez
bateri care au avut loc în cadrul 
Plenarei Comitetului Central al 
P.C.R. din 3—5 noiembrie 1971, 
ca membru al Partidului Comunist 
Român, ca om al muncii şi ca ac
tivist şi conducător al Uzinelor tex
tile Cisnădie am simţit şi trăit în 
adevăratele sale dimensiuni în
semnătatea excepţională a expune
rii tovarăşului Nicolae Ceauşescu.

Pe măsură ce urmăream impor
tantele teze din expunerea tovâ- 
răşulul secretar general, îmi în
tăream convingerea că acest ex
cepţional document reprezintă u- 
nul din marile momente ale isto
riei partidului şi poporului român, 
o cartă care va sta la baza proce
sului de educare socialistă şi de 
formare a omului nou, multă, 
multă vreme de acum înainte.

Lucrez de mai mulţi -ani în 
funcţii de răspundere. In munca 
cu oamenii, mi-am Hat seama mai 
mult ca orieînd că ceea ce face 
ca omul să devină stăpîn pe el 
însuşi, cu idei înaintate, este nu
mai munca cinstită. Tocmai acest 
lucru a reieşit în mod pregnant 
din magistrala expunere a tovară
şului secretar general al Partidu
lui Comunist Român.

In activitatea pe care o desfă
şor Împreună cu colectivul din 
care fac parte, voi munci cu mai 
multă dăruire şi-mi voi consacra 
toată energia pentru înfăptuirea 
sarcinilor ce ne revin în etapa ac
tuală de dezvoltare a societăţii 
noastre socialiste, pentru a con
tribui în felul acesta la ridicarea 
conştiinţei ' socialiste a oamenilor 
muncii, la Înfăptuirea politicii in
terne şi externe a partidului şi 
statului nostru.

Ing. ELEONORA NILCA
director la Uzinele textile Cis

nădie

O exigenţă sporită 
faţă de noi înşine

1

Sint profund convins că exprim 
gindurile a milioane de oameni 
afirmînd că Expunerea ’ tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu la recenta ple
nară a C.C. al P.C.R. este expre
sia cea mai Înaltă a spiritului mi
litant revoluţionar, dovada înţele
gerii profunde a principiilor mar- 
Kism-leninismului călăuzitor. Am
plul program de măsuri propus 
pentru îmbunătăţirea activităţii în 
domeniul politico-ideologic, al e- 
ducării comuniste a oamenilor 
proiectează o lumină clară în con
ştiinţele noastre.

Ca specialist agronom cu o ac
tivitate de aproape un deceniu în 
sectorul cooperatist, ca om politic 
în primul rînd, apreciez că Ex
punerea tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu la recenta plenară a'

C.C. al P.C.R. este un document 
de o profundă originalitate şi ţi
nută ştiinţifică, de o covîrşitoare 
importanţă practică pentru dez
voltarea socială a României con
temporane. Voi sublinia numai un 
fapt, care mi se pare excepţional 
ca însemnătate teoretică şi utili
tate practică. încă din titlul ex
punerii se afirmă manifest că do
cumentul se referg la „ridicarea 
nivelului general al cunoaşterii“. 
Deci nu este vorba de o sumă de 
cunoştinţe, de o acumulare canti
tativă a informaţiilor, ci de mult 
mai mult: aici este vorba de o 
pătrundere mai profundă in esen
ţele fenomenelor sociale, de o ri
dicare a procesului de cunoaştere 
ştiinţifică,, in sensul că un comu
nist trebuie să fie, intr-adevăr,

destin,
menirea

făuritorul propriului său 
înţelegîndu-şi pe deplin 
sa istorică şi răspunzînd ferm co
mandamentului social. Pentru a- 
ceasta şe cere insă o sporire a exi
genţei noastre faţă de noi înşine, 
pentru ca, în primul rînd, noi să 
devenim adevăraţi comunişti. A- 
tingerii acestui scop nobil trebuie 
să-i dedicăm toată forţa noastră 
de muncă, pentru a dovedi că 
înţelegem, intr-adevăr, vibranta 
chemare la desăvîrşirea personali
tăţii noastre de comunişti care es
te Expunerea secretarului nostru 
general la recenta plenară a C.C. 
al P.C.R.

Ing. ILIÉ TARAŞAN
preşedintele C.A.P. Avrig
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In cazangerie, la „Independenţa“

CONSENS UNANIM-  
f a p t ă  ş i  o p i n i e  c o m u n i s t e

■ Ieri, ora 7,30. început al unei noi 
Eile de muncă. Răzbat, ca o punte a 
sunetelor,' ciocăniturile din această 
cetate a forţei. Ştiu, înăuntru seîn- 
teile si flăcările de la sudură scapără 
fără intermitenţă. Noi comenzi, noi 
cuptoare, noi conducte poate. Lotrul 
a primit nu de mult de aici virolele 
care conduc pe sub pămint forţă mo
trice. A fost o realizare cu uriaş e- 
cou în inimi muncitoreşti. Aşa cum, 
eu ample rezonanţe sínt altele, înso
ţite de aprecierile laudative ale be
neficiarilor din Piteşti, Brazi, Craio
va, ori de peste fruntariile patriei. 
Muncă bărbătească aici, la eazange- 
a-ie. Muncă de bărbaţi puternici, de 
bărbaţi integri, de oameni integri. 
Ştiu că aici lucrează oameni adevă
raţi, comunişti cu înaltă conştiinţă 
socialistă.

. . .  De sus, dintr-un birou răzbat 
voci aşpre. „Nu-i bine cum gîndeşti. 
Dumneata, tinere, te prea autoapre- 
ciezi, te supraapreciezi. Lasă asta pe 
seama altora“. „Motive... Nu sínt rea
le“. „De ce ai lipsit de la învăţă- 
mînt?“. De jos răzbate căldura miliői
dé grade de la sudură. Sus,' alte mii 
de grade, într-o discuţie aspră, în
tre bărbaţi maturi şi tineri abia in
traţi pe porţile vieţii_ de muncitor...

II caut pe Dumitru Sitoianu, se
cretarul unei organizaţii de bază de 
partid. Iese din biroul cu pricina. 
„Ce s-a întîmplat?“. „Nişte tineri au 
lipsit de la deschiderea învăţămintu- 
lui politic-ideologic“. I-am chemat.

Nu-i putem lăsa să creadă că pot 
face greşeli fără să-i tragă nimeni 
la răspundere. Le atragem atenţia 
in faţa colegilor. Să simtă ascuţişul 
atitudinilor care-i dezaprobă. Avem 
nevoie de oameni cu o bună pregătire 
politică şi ideologică. De tineri care 
să înţeleagă şi să lupte pentru ca po
litica partidului să devină faptă. Şi, 
nu e vorba doar de o lipsă, ci şi 
de arătarea pe faţă a unor tare mo
rale. Unul crede că-i atoateştiutor, 
bravează, nu pune preţ pe opinia co
legilor. Nu-1 lăsăm să persiste în a- 
cest individualism dăunător".

Intrăm în hala spaţioasă a cazan- 
geriei grele. In minte-mi mai răsu
nă cuvintele auzite sus. Mă gîndesc 
că programul adoptat de recenta ple
nară a C.C. al P.C.R. a declanşat e- 
nergii, a determinat un mod nou de 
a privi problemele omului de alături, 
ale tovarăşului de muncă. Â-i arăta 
că gîndeşte strîmb — iată un mod, 
cel mai util, de a-i arăta grijă. Dra
goste, dacă vreţi. Cum dragoste de 
omul care făureşte valorile de orice

fel este întreg acest program privind 
îmbunătăţirea activităţii ideologice, 
ridicarea nivelului general al cunoaş
terii şi educaţia socialistă a maselor, 
aşezarea relaţiilor din societatea 
noastră pe baza principiilor eticii şi 
echităţii socialiste.

— „Ca muncitor şi comunist nu pot 
spune decit că programul stabilit de 
conducerea partidului este programul 
voinţei noastre — ne spune Uie Măr- 
gineanu, şef de echipă. Poate că în
că mai devreme trebuia să'gîndim că 
socialismul nu-i un rîu care curge 
fără a interveni nimeni, în virtutea 
legilor naturii. Sintern stăpîni pe mij 
loacele de producţie, sîntem producă
tori, dar uite că mai sínt rămăşiţe 
de gîndire oarbă. De la mine şi de 
la dumneata pînă la conducerea parti 
dului — aşa cum a spus tovarăşul 
Ceauşescu — toţi avem partea noas 
tră de vină. Dacă l-am văzut pe unul
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TELEGRAME ADRESATE COMITETULUI CEN
TRAI, AL PARTIDULUI COMUNIST ROMÂN, 
TOVARĂŞULUI NICOLAE CEAUŞESCU

I KOLAE CEAIISfSCII L A
CHIMII PI DIRECTORUL EOITURII 

VEST GERMANE „HOMBACH“
Tovarăşul Nicolae Ceauşescu, secretar general al Partidului Comunist Ro

mân, preşedintele Consiliului de Stat, împreună cu tovarăşa Elena Ceauşescu, 
au primit joi la Palatul Consiliului de Stat pe dr. Fritz Hodeige, directorul 
editurii „Rombach", senator de onoare al Universităţii din Freiburg, îm
preună cu soţia sa, Eleonore Hodeige-Rombach. Oaspetele a fost însoţit de 
Jourgen Fr. van Overstraeten, membru în colegiul de conducere al ace
leiaşi edituri.

La primire au participat tovarăşii Paul Niculescu Mizil, membru al Comi
tetului Executiv, al Prezidiului Permanent, secretar ai C.C. al P.C.R., şi Du
mitru Popescu, membru al Comitetului Executiv, secretar al C.C. al P.C.R., 
preşedintele Consiliului Culturii şi Educaţiei Socialiste.

Dr. Fritz Hodeige a înmînat tovarăşului Nicolae Ceauşescu, volumul apă
rut in editura „Rombach", „România pe calea socialismului", care cuprinde 
cuvintări, articole şi interviuri ale preşedintelui Consiliului de Slat al Re
publicii Socialiste România.

Cu acest prilej a avut loc o convorbire care s-a desfăşurat într-o atmosfe
ră cordială.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu şi tovarăşa Elena Ceauşescu au reţinut oas
peţii la dejun.

Un eveniment important în 

viaţa organizaţiilor de partid

Adunările pentru 
dări de seamă

Pe baza hotărîrii Secretariatului C.C. 
al P.C.R., Sn lunile noiembrie şi de
cembrie a.c. se vor desfăşura—potri
vit prevederilor Statutului _ partidului şi 
ajb Hotărîrii PlenaTei C.C. din 10—13 
decembrie 1969 —- adunările penlru 
dări de seamă în organizaţiile de 
partid. După adunările grupelor de 
partid pentru dări de seamă şi ale
gerea organizatorilor grupelor şi a 
locţiitorilor acestora, care se desfă
şoară între 5 şi 15 noiembrie, in 
perioada 15 noiembrie—15 decem
brie vor fi organizate adunări de 
dări de seamă în organizaţiile de 
bază, precum şi în organizaţiile de 
partid din întreprinderi, instituţii, u- 
nităţi agricole, şcoli şi facultăţi — 
conduse de comitete de partid. De 
asemenea, în cursul lunii decembrie, 
comitetele judeţene, municipale, o- 
răşeneşli şi comunale ale partidului 
voi organiza plenare largile cu ac
tivul — în care vor dezbate a.tît 
darea de seamă asupra activităţii 
desfăşurate de organul de partid 
respectiv de la alegeri şi pînă în 
prezent, cit şi alte probleme care 
se apreciază că sínt necesare să 
facă obiectul ordinei de zi,

Moment important în viaţa şi 
activitatea organizaţiilor de partid, 
aceste adunări — care constituie o 
elocventă dovadă a consecvenţei cu 
care conducerea de partid veghează 
la respectarea normelor statutare 
— trebuie sa fie organizate şi să se 
desfăşoare în aşa fel incit să con
tribuie efectiv la creşterea rolului 
conducător al organelor şi organi
zaţiilor de partid în toate sectoa
rele de activitate, in toate domeniile 
construcţiei socialiste. De asemenea, 
pregătirea şi desfăşurarea adunări
lor trebuie să ducă la dezvoltarea 
democraţiei interne de partid, întă
rirea muncii şi conducerii colective, 
folosirea largă a criticii şi autocri
ticii, sporirea răspunderii fiecărui 
comunist pentru rezolvarea in mod
exemplar a sarcinilor ce-i revin,

Desfăşurindu-se în atmosfera de
entuziasm . şi elan revoluţionar ge
nerat de lucrările şi hotărîrea Ple
narei C.C. al P.C.R. din 3—5 no
iembrie a.c., adunările trebuie să
aibă ca trăsătură definitorie înalta 
exigenţă partinică subliniată cu a- 
tîta pregnanţă de secretarul general 
al partidului, în analiza activităţii 
fiecărei organizaţii de partid, a tu
turor comuniştilor — chemaţi să fie 
exemple şi îndemnuri mobilizatoare 
în fata celorlalţi oameni ai muncii, 
să acţioneze cu toată fermitatea 
pentru afirmarea puternică a prin; 
cipiilor comuniste de viaţă, muncă 
şi luptă.

Analiza fiecărei probleme în
srtînsă legătură cu conştiinţa co

muniştilor, cu profilul lor moral şi 
' etic, cu trăsăturile înaintate ce tre
buie să-i caracterizeze la locurile de 
muncă, în societate şi familie — 
iată cerinţe de cea mai mare în
semnătate penlru toate adunările de 
dări de seamă. Imbinînd aceste ce
rinţe' cu problemele specifice sectoa
relor în care activează organizaţiile 
de partid, dările de seamă şi discu
ţiile, planurile ce vor fi stabilite 
vor trebui să contribuie Ia mobili
zarea maximă a energiei, spiritului 
de iniţiativă şi răspundere al co
muniştilor şi colectivelor din care 
aceştia fac parte pentru îndeplini
rea şi depăşirea sarcinilor ce le re
vin, a angajamentelor asumate în 

'întrecerea socialistă, patriotică.
în unităţile economice este deo

sebit de important ca, paralel cu 
analiza modului în care au fost şi 
sint realizaţi indicatorii, de plan . pe 
acest an, să fie dezbătute cu toată 
răspunderea, măsurile şi stadiul pre
gătirilor în vederea asigurării con
diţiilor necesare realizării pianului 
de stat pe anul 1972 la toţi indica
torii, încefiînd din prima lună a a- 
nului. E nevoie să fie dezbătută te
meinic preocuparea organizaţiilor de 
partid pentru stabilirea de măsuri 
concrete în vederea punerii in va
loare a rezervelor existente, îmbu
nătăţirea calităţii produselor, redu
cerea cheltuielilor materiale, reali
zarea planului la export, creşterea 
eficientei întregii activităţi econo
mice, îndeplinirea planului de in
vestiţii etc.

Organizaţiile de partid din între
prinderile. agricole de stat, coope
rativele* agricole de producţie, 
I.M.A. sínt chemate ca, pe baza re
zultatelor şi experienţei dobîndîte 
în acest an — în condiţiile aplicării 
noilor măsuri stabilite de partid 
pentru îmbunătăţirea conducerii, or
ganizării şi retribuirii muncii în a- 
qricultură -— să privească cu exi
genţă şi spirit critic rezultatele ob
ţinute, să analizeze temeinic noi şi 
noi mijloace de punere mai larg în 
valoare a resurselor agriculturii 
noastre socialiste, să stabilească 
măsuri bine chibzuite pentru spori
rea în anul viitor a producţiei Ve
getale şi animale, întărirea econo- 
mică-organizatorică a unităţilor a- 
gricole prin folosirea mai judicioa
să a pămîntului, extinderea şi di-

(Gontinuare în pag. a III-a)

CALITATEA -
dom eniu in care nu 
au loc preocupările  

„ d e  cam p an ie“
Acţiuni pe aceeaşi te
mă şi cu aceleaşi • • • 
rezultate
„In'discuţii şi în fapte 
să fie prezent spiritul 
de răspundere!"
Cunoaştem avantajele 
autocontrolului. Ce ce 
le nesocotim?

Promiţător debut al acestei LUNI 
A CALITĂŢII I In oricare întreprin
dere ai zăbovi se poäte lesne consta
ta o veritabilă emulaţie întreţinută 
de afişe şi panouri sugestive, nume
re „proaspete“ ale gazetelor de pe
rete, întruniri şi consfătuiri în egală 
măsură atractive şi originale. Stimu
larea exigenţei în muncă, a spiritu
lui de responsabilitate, a răspunde
rii faţă de ceea ce se produce şi va 
reprezenta marca uzinei în ţară sau 
peste hotare, sínt obiective primor
diale în jurul cărora gravitează toate 
acţiunile înscrise pe agenda acestei 
luni. s

Am participat la una din consfă
tuirile pe tema calităţii, organizată 
recent la „Libertatea“ de către co
mitetul sindicatului, in colaborare cu 
comitetul oamenilor muncii, sub în
drumarea comitetului de partid. Des
făşurată sub titlul sugestiv de „pro
cesul calităţii“, în prezenţa unui ma
re număr de muncitori şi conducători 
ai procesului de producţie şi abor- 
dînd într-o manieră interesantă mul
tiplele repercusiuni ale „rabaturilor“ 
du la calitate, acţiunea a întrunit 
toate atributele în stare să o situeze 
în rîndul unor reuşite depline. Salu- 
tind ingeniozitatea organizatorilor în 
asigurarea unei desfăşurări pline de 
învăţăminte a consfătuirii, ne propu
nem să abordăm însă în ancheta da 
faţă un aspect cu totul deosebit: e- 
fieacitatea unor asemenea acţiuni, re
zultatele concrete în perimetrul pro
ducţiei. Ar fi de menţionat că diri
jarea investigaţiilor pe acest făgaş 
nu este cîtuşi de puţin întîmplătoare, 
argumente oferindu-ne înseşi gazdele 
noastre...

In lună iulie a anului treCuti a- 
ceeaşi fabrică organiza o primă con
sfătuire pe tema calităţii. Departe de 
a avea doar un caracter simbolic, ac
ţiunea de atunci era consecinţa ne
mijlocită a unor dereglări în meca
nismul altă dată perfect al fabricii 
sibiene, a unor urme de superficiali
tate şi mediocritate ce-şi făcuseră Ioc 
în activitatea colectivuiui de muncă. 
Atunci, ca şi acum, li s-au spus lip
surilor pe nume, s-a luat o atitudi
ne intransigentă faţă de greşeli şi 
toată lumea a fost de acord, că ac
ţiunea a constituit o reuşită deplină. 
Ziarul nostru acordînd în mod jus
tificat un spaţiu larg consfătuirii, 
conchidea la acea vreme: „Timp de 
cîteva ore, în faţa unor planşe su
gestive, bine documentate, reflecţînd 
serioase deficienţe de-a lungul fluxu
lui tehnologic, muncitori, maiştri, in
gineri, împreună cu conducerea fa
bricii s-au frămîntat, au ridicat pro
bleme, au sugerat soluţii, s-au an
gajat să-şi îmbunătăţească activita
tea. Neîndoielnic, că eficienţa acestor, 
dezbateri se va materializa pe pla
nul producţiei în cel mai scurt timp...“

Ce s-a ales din aceste certitudini 
pe' parcursul unui an de zile? Răs
punsul l-am aflat lesne pe seama 
constatărilor culese din recentul „pro
ces al - calităţii“.

Anul trecut se critica faptul că în 
5 luni de 2ile se returnaseră pe cir
cuitul productiv, pentru remediere, a-

(Continuare In nas. 8 Iii-a) 
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A C T U L  D E  C U L T U R A  -

mijloc de educare a maselor largi
— De vorbă cu prof. HEINRICH SITZLEK, 

secretar al Comitetului municipal Sibiu al P.C.R. —

— S-a vorbit adesea despre ne
cesitatea intensificării climatului 
culturai-artistic al Sibiului, despre 
crearea cadrului unei adevărate 
efervescenţe spirituale în acest o- 
raş cu vechi tradiţii de cultură. 
Ştiu că vă preocupaţi de găsirea 
unor forme noi de contact al ar
tiştilor, intelectualilor, cercetători
lor, oamenilor de cultură cu publi
cul larg. Cum vă propuneţi prac
tic să acţionaţi în această direcţie?

— Din recentele documente de par
tid reiese cu pregnanţă necesitatea 
ca întreaga activitate cultural-artisti- 
că să contribuie cu maximum de e- 
ficienţă la educarea şi formarea omu
lui, să dezvolte trăsăturile morale 
specifice constructorilor societăţii so
cialiste, ataşamentul profund faţă de 
partid şi patrie, faţă de realizările 
poporului, să mobilizeze la o angaja-

Cadru din Biblioteca comunală 
Sălişte, sala cu acces liber ta 

rafturi
Foto: Ff. NUSS

re totală pentru realizarea sarcinilor 
de la locul de muncă, la o partici
pare activă Ia întreaga viaţă social- 
politică. Aceste probleme au fost dez
bătute pe larg în adunările de partid 
din unităţile de cultură şi artă din 
municipiul Sibiu, ajungîndu-se Ia con
cluzia că este necesar să se ridice, - 
din punct de vedere calitativ. întrea
ga activitate, care să se adreseze mai 
direct tuturor oamenilor, printr-un 
conţinut bine orientat. Pentru reali
zarea acestui scop, comisia de propa
gandă a Comitetului municipal de 
partid discută săplămînal acţiunile, 
sub raportul orientării lor, al conţi
nutului programelor care vor fi pla
nificate. Unităţile profesioniste de ar
tă au fost ghidate spre o ieşire mai 
directă în întîmpinarea publicului. 
S-a stabilit, astfel, să se iniţieze de
plasări cu micro-grupuri artistice/ în 
întreprinderi, pentru a se realiza, un 
contact direct între oamenii muncii 
din sfera producţiei materiale şi ar
tişti. Urmărim astfel cuprinderea cît 
mai multor .spectatori într-un sistem 
al educaţiei continue. Am constatat 
pa, pînă acum o mare parte a acti
viştilor, culturali Hin întreprinderi au

făcut prea puţin pentru a îndruma 
oamenii spre cunoaşterea Creaţiilor 
cultural-artistice, limitîndu-se adesea 
la o muncă administrativă, de pla
sare a biletelor. Vrem să înlăturăm 
şi unele greşeli, care s-au săvîrşit u- 
neori în felul cum se făcea popu
larizarea acţiunilor, mobilizarea oa
menilor muncii la ele. De asemenea, 
vom trage maximum de concluzii, 
prin sondaje şi opinii în rîndurile 
beneficiarilor, spre a depista formele 
şi activităţile preferate.

încă nu sîntem mulţumiţi de acti
vitatea cultural-educativă desfăşura
tă la cluburi si la Casa de cultură a 
municipiului, deşi am făcut o repar
tizare a unităţilor economice pe clu
buri şi a unor unităţi profesioniste 
pe filialele Casei de cultură. Acţiu
nile nu se ridică totdeauna la nivelul 
cerinţelor.

— In lumina prevederilor am
plului program, iniţiat de partid, 
privind îmbunătăţirea activităţii

(Continuare în pag. a Ii-a) 
Interviu realizat de 
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B Cercetătorul american Fred Dickson presupune că ar fi desco

perit, pe fundul Oceanului Atlantic, la nord de insula Haiti, rămăşiţele 
navei „Santa Maria" cu care Cristofor Columb a atins ţărmurile A- 
mericii. După o muncă de cercetare de patru ani, folosind o metodă 
de locaţie acustică, Dickson a întîlnit, în locul unde savanţii presupun 
că s-ar ti scufundat „Santa Maria", o mare formaţiune de corali, care 
prin conturul şi dimensiunile ei aminteşte de forma vasului. Cercetă
rile subacvatice efectuate apoi au, scos la iveală cîteva cuie de aramă 
si alte obiecte de metal şi ceramică. Analizele tăcute la Universitatea 
din Pennsylvania au demonstrat că acesta,obiecte datează din secolele 
XIV—XVII, şi ar fi puiuţ aparţine navei lui Columb.

■  La spitalul de copii din 
Rangoon a fost efectuată cu suc
ces o operaţie de separare a ge
menelor Ma Tit şi Ma Hnrt, ale 
căror corpuri fuseseră unite prin 
ficat şi sistemul cardiovascular. 
Această dificilă operaţie, extrem 
de rară în practica medicală mon
dială şi unică în medicina birma- 
neză, a durat două ore. După cum 
relatează revista birmaneză „For
ward“, cele două fetiţe sínt în
tr-o stare bună.

B Tabloul „Vedere asupra Se
nei intr-o zi cu ceaţă“. semnat 
de Georges Seurat, a fost vindut 
de un magazin de artă din New 
York cu sumo de 850 000 dolari. 
Ţimp de o jumătate de secol o- 
pera impresionistului francez 
s-a aflat într-o colecţie particu
lară.

B Autorităţile braziliene au
anunţat dispariţia dintr-o maşină

a poliţiei a unui martor conside
rat ca fiind în posesia unor dale 
importante privind activitatea or
ganizaţiei teroriste ilegale. „Es- 
cadronui morţii“. Maşina, în ca
re acesta era transportat spre 
tribunal, a fost atacată de un 
grup de persoane înarmate care,, 
ulterior, au reuşit să dispară. In
tre atentatori au fost recunos
cuţi şi poliţişti din Rio de Janei
ro.

B Anglia, care la sfirşitul ce
lui de-al doilea război mondial
ocupa primul loc în lume .din 
punct de vedere al tonajului na
velor lansate la apă, ocupă în 
prezent al şaselea loc. După cum 
relatează ziarul „Financial Ti
mes“, în primele nouă luni ale 
anului curent, comenzile pentru 
şantierele navale au descrescut 
cu 23 la sută, în comparaţie cu 
aceeaşi perioadă a anului trecut.
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Ce-o îi... 
dineoio?

Un fapt care ni s-a relatat 
nu o dată. La chioşcul de zia
re din faţa parcului „Astra“ 
se întîmplă un fenomen cam... 
(Un fenomen pe care l-am cre
de... ocult, de n-am şti bine 
care-i „mişcarea“). Iată, cu a- 
proximaţie, tărăşenia: un ce
tăţean întreabă dacă a venit 
„Sportul“. Nu! —- i se răspun
de. Peste 5 minute revine: 
„S-a vîndut, nu mai avem nici 
un exemplar“. „Păi, acum 5 
minute...“. „Am primit puţine 
exemplare“. Numai că solici
tantul nu dezarmează şi stă 
prin preajmă şi vede el ce 
vede...

Ce s-o fi ascunzînd dincolo 
de refuzul vânzătorului? Par- 
că-parcă bănuim ceva...

Scurtcircuit 
l a . . :  respon

sabilitate
Ultima zi a lunii octombrie. 

La ora 14, în comuna Valea 
Viilor se produce un scurtcir
cuit şi se arde o siguranţă de 
la transformator. O stradă ră- 
mîne fără curent. Secretarul 
comitetului executiv ia legătu
ra cu staţia din Copşa Mică 
a I.R.E.S. „Nu avem momen
tan echipa de intervenţie, dar 
cînd soseşte, imediat o trimi
tem". Peste 3 ore, alt telefon. 
Răspuns de la Copşa Mică: 
„Nu avem maşină, anunţrfţi 
pe unul din electricienii din 
comună. Printre ei este şi a- 
jutorul şefului nostru de staţie 
loan Bieltz“. Se ia legătura 
cu ei. Nici unul nu vrea. In
vocă diverse motive. La 19,30, 
neexistînd alte şanse, se ia 
legătura cu dispecerul de ser
viciu de la I.R.E.S. „In două 
ore se remediază“ — promite.

Poveşti. Nici acesta nu s-a 
ţinut de cuvint. A venit noap
tea, a trecut noaptea, iar din 
promisiuni, nimic decît... pro
misiuni.

Mostră de „responsabilitate“. 
Promisiuni goale.,. Pină cind?

„Surorile“, 
suratele. . .
Erau surori şi locuiau Îm

preună în Mediaş, str. Gre- 
weln. Fira Popescu avea soţul 
internat In spital. „Buna so
ţie“, in înţelegere cu sora sa, 
Ana Ghdaja, s-au gândit să fa
că un fel de curăţenie în ca
să. Zis şi făcut. String o mul
ţime de bunuri casnice şi 
pleacă lăsînd „cuibul“ gol. 
Cind soţul vine din spital nu-şi 
poate crede ochilor.

Chiar dacă-i vorba de furt 
intre rude, justiţia şi-a spus 
cuvlntul fără menajamente. 
Un an, prima, şi 6 luni, a doua, 
vor putea medita, fiecare în 
parte, la ceea ce înseamnă 
rudenia... în apucături. Ce 
iăcurăţi, suratelor?

Ca-n pădure
Patru tineri fără conştiinţă. 

S-au strîns laolaltă, s-au pus 
pe un chefi straşnic la restau
rant şi apoi au ieşit, viteji 
nevoie mare, să arate cit sínt 
de grozavi. Au acostat o fată, 
pe C. M., i-au şoptit cîte-n lu
nă şi-n stele. Credulă, fata a 
avut convingerea că are de-a 
face cu oameni de omenie. 
Căci „băieţii“ erau spilcuiţi, 
vorbeau frumos, ca din carte, 
o curtau oare mai de care...

S-au tot dus ei şi deodată 
derbedeii şi-au dat arama pe 
faţă,

Socoteala de la urmă, din 
sala tribunalului, i-a cam pus 
pe gânduri. Mai bine mai tîr- 
ziu decit niciodată. Fiecare a 
fost condamnat la cite 4 ani 
şi 7 luni închisoare pentru in
fracţiunea de viol.

Dar, parcă, şi victima are 
partea ei de vină. Mare vină. 
Prea uşor le-ncîntă pe unele 
fete falsul cîntec de sirenă al 
amorului iulger...

Accident
tragic

Ieri, dincoace de Veştem, un 
autoturism care circula de la 
Cisnădie la Sibiu, s-a ciocnit 
cu o autobasculantă. Cei trei 
pasageri ai autoturismului şi 
conducătoarea auto şi-au pier
dut viaţa. Primele investigaţii 
atestă nerespectarea regimu
lui de viteză impus şi a reguli
lor privind depăşirea. Sínt în 
curs identificarea victimelor 
şi elucidarea tuturor circum
stanţelor gravului accident. 
Vom reveni.

V. DOREA

Sesiune metodico-ştiinţifică
Filiala din Sibiu a Societăţii de 

ştiinţe istorice din R.S. România 
organizează, între 12—14 noiem
brie, la Sibiu, o sesiune metodico- 
ştiinţifică pe ţară. Programul este 
următorul:

— Vineri, 12 noiembrie, intre 
orele 14,30—20, în sala de confe
rinţe a Muzeului Brukenthal, dr. 
docent Carol Göllner, preşedintele 
filialei, va vorbi despre 20 de ani 
de la înfiinţarea filialei Sibiu a 
Societăţii de ştiinţe istorice, după 
care vor fi prezentate următoare
le comuiv --.i: Noţiunea de lecţie 
de istorie şi tipologia lecţiilor de 
istorie (lector univ. Lucia Geor
gian, Bucureşti), Pregătirea lecţiei 
de istorie şi etapele desfăşurării ei 
(Constantin Dinu, cercetător, Bucu
reşti), Explicaţia la lecţia de istorie 
(prof. emerit, dr. Aurel Iordănes- 
cu, Bucureşti), Folosirea mijloace
lor auxiliare în desfăşurarea lec
ţiei de istorie: izvoare, harta, 
schema (prof. Gheorghe Ruga, Si
biu), Folosirea mijloacelor audio
vizuale la lecţia de istorie (prof. 
Titus Turcu, Sibiu), Caracterul 
formativ al lecţiei de istorie şi 
realizarea trăiniciei cunoştinţelor

istorice (prof. Louis Roman, Bucu
reşti), Rolul lecţiei de istorie în 
educarea patriotică şi internaţio- 
naiistă a elevilor (prof. Vasile 
Cîmpeanu şi Vasile Crişan, Sibiu), 
Rolul lecţiei de istorie in realiza
rea educaţiei moral-cetăţeneşti a 
elevilor (prof. Gheorghe Smaran- 
dache, Bucureşti).

— Sîmbătă, 13 noiembrie, între 
orele 8,30—13,30, va avea loc o lec
ţie deschisă la ci. a XII-a, Liceul 
„Gh. Lazăr“ (prof. Maria Şlavu) 
şi discutarea acestei lecţii şi a co
municărilor; între orele 16—19, se 
va face vizitarea Muzeului Bru
kenthal şi a expoziţiei de mate
rial didactic auxiliar de la Casa 
artelor.

— Duminică, 14 noiembrie, între 
orele 7—13,30, se va parcurge un 
itinerar turistic în localităţile: Si
biu, Răşinari, Şelimbăr, Avrig, 
Cisnădie, Cisnădioara.

Sínt invitate să participe la a- 
ceastă sesiune metodico-ştiânţifi- 
că cadrele didactice de speciali
tate, toţi oamenii interesaţi de 
problemele istoriei şi ale' predării 
acesteia în şcoală.

Secvenţe edilitar-
gospodâreşti

•  Ultimele luni clin acest an în- 
scriu pe agenda realizărilor edilitar- 
gospodâreşti din comunele şi satele 
noastre ample lucrări de înfrumu
seţare şi bună gospodărire. Astfel, 
harnicii locuitori ai comunelor Slim- 
nic, Micăsasa, Vurpăr şi Turnu Roşu 
continuă în prezent lucrările de as
faltare a drumurilor (2 100 m 1 la 
Turnu Roşu; 5 000 ml la Micăsasa), 
pietruirea trotuarelor (1 000 mp la 
Slimnic, 1 000 m p la Vurpăr, 3 000 
m p la Micăsasa), construirea podu
rilor şi podeţelor (la Micăsasa, două 
poduri peste valea Mieăsasa-Ches- 
ler în valoare de 120 000 iei; la 
Turnu Roşu un pod din beton), re
paraţii şi construcţii de noi edificii 
culturale şi comerciale (grădiniţa 
din satul Ţapu, în construcţie bru
tăria comunală Turnu Roşu, con
strucţii auxiliare la căminul cultural 
din Slimnic. La toate aceste reali
zări o contribuţie însemnată şi-au 
adus cetăţenii prin muncă voluntar- 
patriotică.

A c tu l d e  cu ltu ră
(Urmare din pag. I)

politico-idcologice şi cultural-edu
cative, manifestările cultural-artis- 
tice sínt chemate să contribuie 
mai substanţial la educarea oame
nilor muncii în spiritul idealurilor 
societăţii noastre. In acest sens, 
se impune sporirea rolului organi
zaţiilor de partid din toate unită
ţile cu profil cultural-artistic. Ce 
realizări s-au obţinut, în munici
piul Sibiu, în această direcţie şi 
cum va trebui acţionat în conti
nuare?

— In general, organizaţiile de par
tid din unităţile de cultură şi artă 
din Sibiu şi-au îndeplinit sarcinile 
privind mobilizarea membrilor de par
tid, a întregului colectiv, la realiza
rea sarcinilor profesionale şi politice. 
Totuşi, cu ocazia dezbaterilor, s-au 
scos în evidenţă o serie de lipsuri 
privind orientarea întregii activităţi 
pe linia eficienţei educative. Spre 
exemplu, teatrul si filarmonica pot 
încă să-şi îmbunătăţească repertoriile, 
să atragă în măi mare măsură' tine
retul prin manifestări special desti
nate. Aş scoate în evidenţă, in acest 
sens, reluarea, la filarmonică, a tra
diţionalelor concerte-lecţii pentru pio
nieri şi şcolari. Asemenea acţiuni 
trebuie extinse, ca metodă. Aşteptăm 
de la Muzeul Brukenthal mai multe 
acţiuni cu publicul şi atragerea, în 
această muncă, a tuturor cadrelor de 
specialitate ale instituţiei. Apreciez 
ceea ce s-a început, prin crearea cer
cului de „prieteni ai muzeului“ la 
uzina „Independenţa“. Aş considera că 
şi bibliotecile din oraş pot populariza 
mai mult şi mai bine cartea, să or
ganizeze acţiuni de dezbatere publică 
în jurul unor apariţii editoriale mai 
importante. De asemenea, activitatea 
expoziţională din Sibiu poate fi îmbu
nătăţită în conţinut şi în varietatea 
formelor. •

Comitetul municipal de partid se 
va ocupa mai intens de organizaţiile 
de partid din aceste instituţii, pen
tru ca activitatea acestora să ducă la 
realizarea tuturor prevederilor din 
planurile de măsuri stabilite cu oca
zia dezbaterilor documentelor de par
tid. a sarcinilor reieşite din plena
rele comitetelor judeţean şi munici
pal de partid şi să militeze permanent 
pentru realizarea prevederilor hotă- 
ririi plenarei C.C. al P.C.R. şi a sar
cinilor reieşite din cuvîntările secre
tarului general al partidului, tovară
şul Nicolae Ceauşescu.

— Se vorbeşte adesea despre e- 
ficienţa actului de cultură. Cum 
apreciaţi realizarea superioară pe 
plan local, a acestei eficienţe, con
form cerinţelor societăţii noastre?

— In domeniul educării omului ac
ţionează mulţi factori, pe diferite la
turi. Deci nu putem atribui succesele 
obţinute în acest domeniu numai ac-

Campionatul judeţean 
de fotbal

U ltim ele  tre i e ta p e  
vor d ec id e  cam p io an a  

; de to a m n ă
Primele trei clasate mai au de ju

cat următoarele meciuri: Construcţii: 
cu Textila Cisnădie (d), cu Metalul 
I.O.S. (a) şi Carpaţi Mîrşa (d); Texti
la Cisnădie: cu Construcţii (a), Uni
rea (d) şi Record (a); Carpaţi: cu 
C.F.R. (a), Electrica (d) şi Construc
ţii (a).

In joc restanţă: Sparta Mediaş — 
Metalurgica Sibiu 3—1 (2—1).

C la s a m e n t
Construcţii Sibiu 
Textila Cisnădie 
Carpaţi Mirşa 
Flamura roşie 
Agnita 
C.F.R. Sibiu 
Metalul I.O.S. 
Stăruinţa Mediaş 
Carbosin C. Mică 
Metalurgica Sibiu 
Sparta Mediaş 

Mediaş 
Tălmăciri 
Dirlos 

Sibiu 
Mediaş

Textila
Unirea
Avântul
Voinţa
Record

12 9 2 1 
12 7 4 1
12 G C 0

12 8 1 3 
12 7 2 3 
12 7 2 3 
11 7 1 3
11 5 2 4
12 4 2 
12 4 2 
12 4 1 
12 3 3 
12 4 1 
12 1 3

12 1 1

38— 8 20 
31—15 18
19— 5 18

26—18 17 
29—13 16 
21—14 16
20— 13 15
21— 15 12 
14—15 10 
16—25 10 
12—19 9 
16—24 9

Electrica Sibiu 12 1 1 10

12—21
14—36
12—35
11—36

tului de cultură, ci întregii munci 
politice, ideologice, de educare a oa
menilor, desfăşurate de organizaţiile 
de partid, U.T.C. şi organizaţiile de 
masă. Consider însă că toate unită
ţile cu profil cultural-artistic trebuie 
să pună un mai mare accent pe la
tura educativă şi să o îmbine armo
nios cu cea artistică. La fel ca în 
alte locuri, în municipiul Sibiu au 
existat o serie de acţiuni şi activi
tăţi care nu au avut un mesaj edu
cativ corespunzător (unele concerte 
de muzică uşoară, organizate de Co
mitetul municipal U.T.C., cu scop mai 
mult financiar; unele expuneri şi 
conferinţe de „călătorii“ organizate 
de Casa de cultură; unele spectacole 
ale cluburilor, ale pionierilor).

— Există instituţii culturale In 
Sibiu care reclamă un spaţiu in
suficient pentru natura activităţii 
pe care trebuie să o desfăşoare. 
Este cazul Casei municipale de 
cultură, Universităţii populare, 
întreprinderii cinematografice. Li
ceului de muzică şi arte plastice. 
Iu ce măsură acestea sint înteme
iate şi care sínt posibilităţile de 
rezolvare?

— Sibiul dispune totuşi de spaţii 
cultural-artistice numeroase; a exis
tat o grijă deosebită a comitetelor ju
deţean şi municipal de partid de a 
dezvolta şi de a crea noi spaţii cu 
acest scop. Numai în ultimul timp 
a fost dată în folosinţă Casa arma
tei. a fost creată Casa de cultură a 
tineretului, este în construcţie Casa 
de cultură a sindicatelor, teatrul a 
fost reamenajat pentru deschiderea 
noii stagiuni. In continuare, în aten
ţia organelor locale de partid şi de 
stat va sta crearea unor condiţii mai 
bune pentru activitatea fiecărei uni
tăţi, inclusiv a celor care, în prezent, 
îşi desfăşoară activitatea în condiţii 
care reclamă îmbunătăţiri — cele a- 
mintite de dv. în întrebare. Consi
der însă că nu folosim suficient 
de bine spaţiile culturale existente, 
acestea stau ore întregi, şi chiar zi
le fără a fi raţional foloMte. Mă gîn- 
desc la cluburi, filialele Casei de cul
tură. Trebuie să trecem şi la noua 
Casă de cultură a tineretului, la o 
activitate mai bine organizată, mai 
intensă. Consider că putem avea pre
tenţii la lărgirea şi mai mult a bazei 
materiale numai atunci cînd cea ac
tuală este folosită la maximum şi cu 
cea mai mare eficienţă.

— Cum credeţi că populaţia Si
biului — români, germani, ma
ghiari — poate contribui, prin e- 
forturi conjugate, la afirmarea tot 
mai puternică a oraşului în viaţa 
spirituală a ţării?

— Cred că nu se valorifică sufi
cient potenţialul artistic al maselor 
de oameni care trăiesc în Sibiu. Este 
adevărat că nici organizaţiile de par
tid de la unele unităţi nu au avut

o preocupare continuă pentru activi
tatea artistică de amatori, nu au mo
bilizat sindicatul, U.T.C.-ul pentru a- 
ceasta. Ca urmare, rezultatele la 
Concursul al X-lea au fost mai sla
be, sub raportul formaţiilor premia
te, decît la Concursul al IX-lea al 
formaţiilor artistice de amatori. Am 
avut coruri tradiţionale, orchestre, e- 
chipe de dansuri apreciáte, care la 
un moment dat au înregistrat scă
deri (corul învăţămîntului, corul în
treprinderii poligrafice, ansamblul ti
neretului etc.). Am putea să avem 
şi alte formaţii de talia „Junilor Si
biului“, dar cred că nu s-a făcut su
ficient pentru dezvoltarea dragostei 
faţă de activitatea cultural-artistică 
încă din şcoală, astfel incit să se 
creeze o obişnuinţă a manifestării pe 
plan spiritual. Totuşi, organizaţiile de 
partid din şcoli, începînd cu anul 
şcolar trecut, s-au ocupat mai bine 
de această problemă, fapt care va 
avea urmări pozitive asupra activi
tăţii viitoare.

Ţinîndu-s'e cont de âmplele dezba
teri care au avut loc, de preocupa
rea prezentă a organizaţiilor de par
tid faţă de întreaga muncă educativă, 
de climatul favorabil creat, precum şi 
de potenţialul spiritual existent, de 
tradiţiile despre care se vorbeşte a- 
tît de mult — se va ajunge la o afir
mare mai puternică a mişcării cultu
ral-artistice sibiene.

•  Sadn. Se continuă lucrările de 
construcţie a podului din beton pes
te rîui Sadu care va înlesni şi uşura 
căile de comunicaţie şi transport 
între sat şi fabrica de bere! De ase
menea, în curînd localnicii vor pu
tea beneficia de serviciile noului lo
cal de cofetărie ale cărui lucrări de 
construcţie se află în faza finisări
lor, iar în prezent noile secţii de 
prestări de servicii recent înfiinţate 
— coafură, tricotaje şi reparaţii e- 
lectrocasnice — aşteaptă solicitările 
publicului consumator.

•  Orlat. Edilii acestei comune se 
pot mîndri cu rezultatele obţinute 
în activitatea gospodărească desfă
şurată. Iată cîteva: 3 000 mp tro
tuare pietruite, două poduri din be
ton construite peste rîui Orlăţel (în 
valoare de 124 000 lei), peste' 1000 
m 1 taluzuri pe rîui Cibin, împrej
muirea cu gard din beton şi con
struirea trotuarelor în zona noului 
cămin cultural, ale cărei lucrări sínt 
în stadiul finisării.

•  Porumbacu de Jos. Pe agenda 
de lucru a consiliului popular din 
această comună se află înscrisă ac
ţiunea de terminare a construcţiei 
noului local al şcolii, cu o capacita
te de 8 clase, laborator de fizică- 
chimie şl atelier-şcoală. Valoarea a- 
cestei construcţii se ridică la 800 000 
lei. De asemenea, sínt continuate lu
crările de îndiguire a riului din Po
rumbacu de Sus pe o lungime de 
280 m 1, introducerea unui apeduct 
în satul Sărata (150 m 1) şi construi
rea a 5 podeţe din beton în valoare 
de 16 000 lei.
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GH. TOPIRCEANU

Miercuri seara, colectivul secţiei 
germane a Teatrului de stat Si
biu, a prezentat, în premieră, 
piesa „Don Carlos“, de Friederich 
Schiller. ín iotograiie: aspect din 

timpul spectacolului

Foto: HORST BUCHFELNEP

azi
12 NOIEMBRIE CINEMA

— 1869, a murit Gheorghe A- 
sachi, cărturar umanist şi scrii
tor (n. 1788).

— 1916, s-a născut Iosif Clisei, 
luptător român în Rezistenta 
franceză, căzut la Paris în lupta 
cu hâtleriştii. (m. 1943).

— 1866, s-a născut Sun Iat- 
Sen, democrat revoluţionar şi om 
de stat din China, (m. 1925).

TIMPUL
Vreme relativ călduroasă fată de 

anotimp, cu cerul variabil. Izolat 
sínt posibile precipitaţii slabe sub 
formă de ploaie. Vîntul va sufla 
slab pină la potrivit din sud-vest. 
Temperatura minimă va oscila in
tre 0 şi 6 grade iar cea maximă între 
10 şi 16 grade. Dimineaţa ceaţă lo
cală.

SIBIU: PACEA: Tick... tick ... 
tick (orele 9,00; 11.30; 14.00; 16,30;
13,00; 21,00); ARTA: Dincolo de brazi 
(orele 10.00; 12,00; 14.30; 16,30; 18,30;
20.30) ; TINERETULUI; Tabla viselor 
(orele 10,00; 12.00; 14.30; 16.30; 18.30;
20.30) ; 7 NOIEMBRIE: Sub semnul 
lui Monte Cristo (orele 10,00; 14,00; 
16,00; 18,00; 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Floarea
soarelui (orele 9.00; 11,15; 14.00; 16,30; 
13,30; 20,30); TINERETULUI: Fraţii
(orele 10,00; 16.30; 18,30; 20,30); UNI- 
RÉA: Lingă tine trăiese oameni (o- 
rele 10,00; 14,00; 17,00; 20,00).

CISNĂDIE: POPULAR: 100 de do
lari pentru şerif (orele 11,00; 16,00; 
18.00; 20.00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Vara de altă dată (orele 18,00; 20,00).

BAZNA-BAI: Chemaţi-I pe Martin 
(orele 18,00 şi 20.00).

OCNA SIBIULUI: O zi de toamnă 
(orele 17,00; 19,00).

TELEVIZIUNE
18.00 Deschiderea emisiunii. 

„Căminul“... la Stoicăneşti.
18,50 Lumea copiilor.

„Cîntati cu noi“.
19.10 Tragerea Loto.
19,20 1001 de seri.
19,30 Telejurnalul de seară.
20.00 Cincinalul în acţiune.

Judeţul Botoşani — azi şi în 
1975.

20.10 Cronica politică internă de 
Eugen Mândrie.

20,25 Interpretul săptămînii: Angela 
Buciu.

20,40 Film artistic: „Jobenul“, cu Fred 
Astaire şi Ginger Rogers,

22,15 Univers XX.
Alimente din petrol.

22,35 Telejurnalul de noapte.
22,45 Box: România — R.D.G. (înre

gistrare din Sala sporturilor 
Floreasca).

Oficiul de îmbunătă
ţiri funciare
f

S I B I U

str. Someşului nr, 49, telefon 1 16 75 
j RECRUTEAZĂ PÎNĂ LA 15 NOIEMBRIE 1971, >

CANDIDAŢI PENTRU SPECIALIZARE ÎN MESE
RIILE:

— DRAGLINIST-EXCAVATORIST
— BULDOZERIST-SCREPERIST
— MAISTRU UTILAJ TERASIER ŞI AUTO

! — LĂCĂTUŞ REPARAŢII UTILAJ TERASIER
! — LĂCĂTUŞ REPARAŢII AUTO.
! Cursul de specializare va avea loc în perioada decern- ij 
! brie 1971—februarie 1972. ţ
1 jmr _■_, ^  r  ̂^   ̂ j-jmr _r sjaarr * .  ̂ ^
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Uzina de fabricaţii, reparaţii 
şi montaj în agricultură, Sibiu,

str. Constituţiei nr. 23,
angajează de urgenţă muncitori necalificaţi, pentru a 
urma cursul de calificare de scurtă durată, la locul de 
munca, în cadrul uzinei, pentru meseriile:

— lăcătuşi construcţii metalice — durata 8 luni
— sudori electrici şi cu gaze — durata 8 luni. 

Condiţii pentru admitere:
— absolvenţi ai şcolilor generale
— serviciul militar satisfăcut
— apt pentru munca respectivă 

Informaţii suplimentare se pot obţine ide la serviciul
personal al uzinei.

Oficiul judeţean de turism Sibiu
Piaţa Unirii nr. '4,

ANGAJEAZĂ:
— 1 electrician autorizat
— 1 mecanic auto
— 1 sudor autogen şi electric

* — 1 inginer constructor (pentru şef
serviciu)

— 1 inginer constructor.

i I.C.S. Metalo-chimice
:  s i b i u

•  ANUNŢĂ PUBLICUL CONSUMATOR

că DUMINICĂ, 14 noiembrie 1971, toate uni
tăţile vor fi deschise de la orele 8—13.
Magazinele vor fi bine aprovizionate cu articole 
de sezon.

Şantierul de construcţii 
montaj ai industriei

alimentare Sibiu
str. Abatorului nr. 12, telefon 2 28 82, 

angajează de urgenţă:
— inginer constructor, pentru postul de inginer şef
— şef lot construcţii — 2 posturi
— şef serviciu aprovizionare
— maistru constructor — 3 posturi
— şef depozit — lot Berea Sadu
— norm ator construcţii-montaje
— automacaragiu
— zidari
— dulgheri
— electricieni
— instalatori
— muncitori necalificaţi.
Se asigură abonamente gratuite pe C.F.R., I.R.T.A., 
pentru navetişti pe o rază de 50 km, precum şi două 
mese pe zi contra cost la cantină.

CEDEZ Sighişoara, apartament confort I, bloc, 2 camere, încălzire cen
trală, gaz bucătărie, pentru similar Sibiu. Informaţii Sighişoara, telefon 
1516, orele 18—22.

CĂUTĂM femeie, singură, vrednică, pentru post îngrijitoare, salariată bu
get stat, plus casă-masă. Sibiu, Timişului 3, Casa episcopală, telefon 2 30 93.

CUMPĂR FIAT 850, stare impecabilă, pină la 40 000 km sau Dacia 1 100, 
pină la 5 000 km. Telelőn 1 18 90.

VIND maşină de cusut Ileana şi sobă Vesta cu instalaţie gaz în perfectă 
stare. Telefon t 15 90, orele 16—20.

VlND casă, total sau parţial liberă, str. Podragu 2.

VIND Dacia 1100, culoare verde, 15 000 km parcurşi Telefon 2 39 74, du
pă ora ÎS.
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Deplină aprobare, hotărîre fermă de a
traduce In viaţă programiiii dezvoltării
conşt iinţei socialiste a int regulni popor

WrfVWWVWWWVW WWWVWWWWWVWVV

Telegrame adresate Comitetului 
Central al Partidului Comunist Român, 
tovarăşului NICOLAE CEAUŞESCU

Colectivele unor mari unităţi economice sibiene 
au adresat Comitetului Central al partidului, tova
răşului Nicolae Ceauşescu, telegrame de totală a- 
deziune şi recunoştinţă fată de Programul stabilit 
de recenta plenară a Comitetului Central al P.C.R. 
pentru îmbunătăţirea activităţii ideologice, ridica
rea nivelului general al cunoaşterii şi educaţia so
cialistă a maselor, pentru aşezarea .relaţiilor din 
societatea noastră pe baza principiilor eticii şi e- 
chităţii socialiste.

„Măreţul program pentru îmbunătăţirea activităţii 
ideologice şi de ridicare a nivelului general ai cu
noaşterii, de educaţie socialistă a oamenilor muncii 
— se spune în telegrama salariaţilor de la Uzinele 
textile din Cisnădie — va influenţa toate sectoa
rele de activitate din patria noastră, asigurind ri
dicarea pe o treaptă superioară a muncii practice, 
a Întregii noastre gîndiri social-politice.

Este plină de învăţăminte pentru noi, analiza fă
cută de dumneavoastră, tovarăşe Nfcolae Ceauşescu, 
asupra raportului dialectic dintre trecut, prezent şi 
viitor, asupra legăturii dintre tradiţiile de luptă ale 
partidului şi poporului nostni şl activitatea actuală

consacrată edificării societăţii socialiste multilateral 
dezvoltate".

în telegrama celor 3 300 salariaţi ai fabricii de 
sticlărie „Vitrometan" din Mediaş se arată: „Orga
nizaţia de sindicat, îndrumată de comitetul de par
tid al întreprinderii, a cuprins întreaga masă de 
salariaţi — români, germani şi maghiari — în dez
baterea şi însuşirea deplină a istoricelor documen
te ale Plenarei C.C. al P.C.R. din 3—5 noiembrie, 
considerînd că programul adoptat, de importanţă 
fundamentală pentru construirea societăţii socialiste 
multilateral dezvoltate şi, în continuare, pentru so
cietatea comunistă, constituie garanţia drumului 
nostru sigur şi plin de izbînzi pentru viitor.

Spre binele patriei, al întregii noastre naţiuni, 
spre binele nostru şi al urmaşilor noştri nu vom 
precupeţi nici un efort pentru mobilizarea fiecărui 
salariat la realizarea şi depăşirea angajamentelor 
luate faţă de dumneavoastră, stimate tovarăşe 
Ceauşescu, cu ocazia vizitei de lucru din ianuarie 
1071 în întreprinderea noastră, aplicînd concret şi 
cu fermitate indicaţiile preţioase pe care ni le-aţl 
dat".

Consens unanim
(Urmare din pag. I)------ ------------- j[... ^
că nu se înscrie în efortul general, 
că merge pe de lături, că se gîndeşte 
numai cum să cîştige mai mult, nu 
l-am arătat în uliţă cu degetul. Unii 
sínt deja nărăviţi. Dar avem o vor
bă. „tot învăţu-i cu dezvăţ" ...Cei 
mai mulţi îşi văd de treabă. Asta nu 
înseamnă că celor puţini trebuie să
li se permită să ne pună beţe-n roată. 
Singura măsură a modului de a gîn- 
di este rodul muncii omului. Nu fra
zele ci faptele de muncă ne vor asi
gura progresul. Avem un colectiv pu
ternic, comunist. La noi acest lucru 
înseamnă şcoală şi pentru' cei mai ti
neri, şcoală de gîndire muncitorească 
vie, înaintată, de fermitate politică“.

— „Aş vrea să completez ceea ce 
vă spunea tovarăşul Mărgineanu — 
se apropie de noi maistrul Ilie Albu. 
Noi toţi am primit cu entuziasm do- 

v cumentele plenarei. Expunerea tova
răşului Nicolae Ceauşescu a realizat 
o cuprindere profundă, ştiinţifică a 
ceea ce am făcut, dar şi a ceea ce 
trebuie să facem. Lucrez într-o bri
gadă de tineret. Trebuie să vă spun 
că sînt tineri buni, preocupaţi de 
noutăţile din meserie, din tehnică. 
Există o bună atmosferă de lucru. 
Aceasta şi pentru că am reuşit să 
determinăm o solidă opinie colectivă 
împotriva celor care nu voiau să se 
încadreze în munca şi marile noas
tre răspunderi. Avem lucrări care în
seamnă mult pentru economia naţio

nală. Fără disciplină şi corectitudine 
nu se poate concepe îndeplinirea sar
cinilor. Fără o gîndire matură, fără 
o gîndire politică sănătoasă nu se 
poate concepe încadrarea în acest cli
mat de responsabilitate socială. A- 
cest climat există. Lectura documen
telor plenarei, prelucrarea lor, discu
ţiile furtunoase care au avut loc la 
noi, înţelegerea esenţei cerinţelor 
care se pun în faţa unui colectiv 
muncitoresc înaintat, bine sudat au 
determinat o atmosferă şi un climat 
lucrativ de mare eficienţă, o dovadă: 
lucrăm o comandă pentru Rafinăria 
Piteşti.. In această lună — „Luna ca
lităţii“ — calitatea lucrărilor efectua
te se apropie de sută la sută. Iată- 
cum conştiinţa este un motor, un 
factor motrice al muncii cotidiene. 
Avem în colectivul nostru 14 mem
bri de partid. Ei sínt oamenii care 
îşi asumă cele mai grele responsabili
tăţi. Exemplul lor — iată altă forţă 
pentru o treabă de calitate“.

— „Mulţumirea mea vine din în
credere. Ştiu că tot ceea ce face 
partidul face pentru om, pentru noi 
cei ce muncim, pentru viitorul nostru 
şi al copiilor noştri. Programul sta
bilit de plenară este un ghid pentru 
a ne înţelege mai bine menirea în 
societate, pentru a ne forma o op
tică capabilă să determine progresul 
multilateral. Cele două expuneri ale 
secretarului nostru general reprezin
tă un adevărat Cod al onoarei comu
niste. Nu poţi fi „comunist de ome

nie", cum spunea secretarul nostru 
general, decit dacă înţelegi bine că 
bunăstarea ta poate fi generată doar 
de bunăstarea societăţii. Mă bucur 
că s-a spus limpede: trebuie să lup
tăm din toate puterile pentru a în
trona cinstea, corectitudinea, demni
tatea. Trebuie să se pună capăt ori
căror moduri de gîndire retrograde. 
Cei ce fug de muncă se autoexclud 
dintre noi, cei ce vor să ne înşele 
îşi semnează definitiva demisie. Alt
fel nu se poate. Unii au profitat că 
noi toţi am fost îngăduitori. Nu vom 
mai fi!“.

Ne-am despărţit de un colectiv 
harnic cu ferma convingere că pro
gramul partidului nostru a avut un 
ecou extrem de puternic. Oamenii 
ştiu să discearnă necesarul şi legicul 
de întîmplare. Iar hotărîrea lor fer
mă spune aşa: programul partidului 
este un program al întregului popor, 
un program de lungă durată. Răspun
sul lor este: „Vom face din acest 
program legea faptelor noastre de 
fiecare zi. Răspunsul cel mai bun, 
adevăratul răspuns comunist se va 
traduce prin fapte de muncă şi de 
viaţă pe măsura vremurilor pe care 
le trăim şi a aspiraţiilor noastre so 
cialiste.

. . .  Dinspre cazangerie răzbat zgo
motele înfundate ale muncii cotidie
ne. Descifrez în ecoul lor ceva din 
fermitatea unui colectiv puternic. 
Din hotărîrea unui colectiv de bărbaţi 
puternici, hotărîţi, intransigenţi.

Comunistul Petru Anton la locul său de muncă — unul dintre strungarii 
atelierului de autoutilare de la „Flaro" Sibiu, cu o bună pregătire

profesională

R ezultate remarcabile
In judeţul nostru industria coope

ratistă a cunoscut an de an o dez
voltare ascendentă. In cele zece luni 
care au trecut din acest an, faţă de a- 
ceeaşi perioadă a anului trecut s-a 
realizat o creştere de 17,7 la sută a 
valorii producţiei marfă şi a prestă
rilor de servicii. De altfel, la acest 
indicator planul pe 10 luni a fost în
deplinit în proporţie de 107,7 la suţă. 
Din calculele estimative rezultă că 
menţiriîndu-se ritmul de creştere a 
volumului producţiei marfă din ul
tima lună, de 9,3 la sută, planul a- 
nual se va realiza cu o depăşire de 
circa 8,2 la sută.

îşi aduc în mod sistematic contri
buţia la aceste realizări deosebite:

•  Cooperativa „Textila" Sibiu, ca
re şi-a realizat principalii indicatori 
de plan pe 10 luni după cum urmea
ză: 106,2 la sută la producţia marfă,
106,5 la sută încasări de la populaţie 
şi 101,8 la sută livrări de mărfuri că
tre fondul pieţii. La aceste bune rea
lizări, care sínt atestate de cifrele 
de mai sus, trebuie adăugat faptul 
că încă de ieri planul anual de ex
port a fost realizat, înregistrîndu-se 
şi o depăşire la livrări de 2 000 m p 
covor „Mioara“.

In cursul acestui an cooperatorii 
textilişti, în cadrul preocupărilor pen
tru diversificarea producţiei, s-au 
străduit să dezvolte activitatea indus
trială, trecînd la confecţionarea, de 
covoare pluşate. De asemenea au exe
cutat 8 modele noi de covoare cu 
bucleuri „Mioara“ şi 15 modele noi 
de tricotaje pentru copii.

•  Cooperatorii de la „îmbrăcămin
tea“ se situează, de asemenea, în 
fruntea competiţiei pentru deservirea 
în bune condiţii a populaţiei. In a- 
celaşi timp ei acordă importanţă dez
voltării activităţii industriale organi

zed producţia de mică serie pentru 
costume bărbăteşti. Prin unitatea nr. 
36 se realizează, pentru marile ma
gazine de confecţii din ţară, produse 
de calitate superioară, mult solicitate 
de cumpărători.

Modul în care au fost îndepliniţi 
principalii indicatori de plan pe 10 
luni (producţia marfă 101,3 la sută, 
livrările de mărfuri către fondul pie
ţii 111,5 la sută) justifică aprecierile 
pozitive la adresa activităţii colecti
velor de muncă din unităţile coope
rativei. Remarcăm în mod deosebit 
cîteva din colectivele de muncă de 
la unităţile nr. 5, condusă de Nico
lae Mureşan. 35 — Nicolae Părăianu, 
— 36 Marin Lungoci, 8 — Sabina Stu- 
paru.

Adunările pentru 
dări de seamă

(Urmare din pag. 1)
versificarea mecanizării, mobilizarea 
largă a tuturor lucrătorilor la e- 
fectuarea unor lucrări de cea mai 
bună calitate şl la timpul optim.
Deosebit de necesar este ca in dă
rile de seamă şi în dezbateri să fie 
acordată o mare atenţie stabilirii 
măsurilor ce se impun pentru îmbu
nătăţirea activităţii în sectorul zo
otehnic, realizarea efectivelor plani
ficate la toate speciile de animale, 
folosirea cit mai judicioasă a fura
jelor, sporirea producţiei animalie
re.

Aşa cum prevăd indicaţiile Comi
tetului Central, organizaţiile de par
tid din comerţul de stat, cooperatist 
şi unităţile pentru prestarea de ser
vicii yor trebui să insiste îndeosebi 
pe modul în care, atit ele cit şi 
conducerile unităţilor, s-au preocu
pat şi se preocupă de realizarea 
sarcinilor de plan privind aprovizio
narea, desfacerea mărfurilor, buna 
servire a populaţiei, educarea sala
riaţilor în spiritul îndeplinirii în 
mod conştiincios a îndatoririlor de 
serviciu şi a grijii faţă de avutul 
obştesc.

Desfăşurîndu-se într-un spirit cri
tic viu, combativ, adunărilor le re
vine îndatorirea de a lua poziţie 
hotărîtă împotriva oricăror încer
cări de automulţumire, de justifica
re a lipsurilor, punind pe primul 
plan cauzele deficienţelor, investiga
rea modalităţilor de îmbunătăţire a 
întregii activităţi, astfel ineît să se 
asigure toate condiţiile necesare în
deplinirii şi depăşirii sarcinilor pre
zente şi viitoare.

In domeniul ştiinţei, artei şi cul
turii, şcoli şi facultăţi este imperios 
necesar ca dezbaterile să fie puter
nic axate pe sarcinile reieşite ' din 
Hotărîrea Plenarei C.C. al P.C.R. din 
3—5 noiembrie a.c., să fie dezbătută 
cu exigentă şi înalt spirit de tăs-, 
pundere contribuţia comuniştilor la 
activitatea îndreptată spre ridicarea 
conştiinţei socialiste a maselor. Pes
te tot, de altfel, adunările sínt che
mate să dezbată în profunzime di
feritele aspecte ale muncii ideologi
ce, modul cum organizaţiile de par
tid se preocupă de îmbunătăţirea 
pregătirii politico-ideologice a mem
brilor de partid şi a celorlalţi oa
meni ai muncii, de cultivarea trăsă
turilor moral-politice proprii comu
nistului, a unui spirit combativ, revo
luţionar. In această direcţie, adună
rile au datoria să stabilească mă

suri concrete, eficiente, pentru în* 
suşirea temeinică de nătre toţi co
muniştii şi ceilalţi oameni ai muncii 
a generoaselor idei cuprinse în 
Expunerea' tovarăşului Nicola a 
Ceauşescu la Plenara C.C. al P.C.R. 
din 3—5 noiembrie — expunere ca* 
re constituie un document de ex
cepţională însemnătate pentru mun
ca şi lupta întregului nostru popor 
în opera de făurire a societăţii so
cialiste multilateral dezvoltate.

O deosebită atenţie va trebui să 
fie acordată analizării şi dezbaterii 
problemelor vieţii interne de partid, 
stilului şi metodelor de muncă fo
losite în conducerea activităţii e- 
conomice, a muncii politice şi ideo
logice, preocupării pentru întărirea 
rîndurilor partidului cu cei mai buni 
dintre cei mai buni oameni ai mun
cii, pentru educarea membrilor da 
partid, în special a celor recent pri
miţi, în spiritul înaltelor exigenţe 
puse de partid în etapa actuală şi 
in perspectivă. Strîns legat de în
tărirea vieţii interne de partid şi 
îmbunătăţirea activităţii desfăşurate, 
este necesar ca în organizaţiile de 
bază unde, din diferite motive, bi
rourile au fost descompletate, cu 
prilejul adunărilor se pot face şi a- 
legeri parţiale pentru completarea 
birourilor respective — cu muncitori, 
lucrători din agricultură, specialişti 
şi alţi membri de partid care merita 
această înaltă încredere.

Dezbătînd rezultatele obţinute da 
organizaţiile de partid în antrenarea 
comuniştilor, a maselor largi de oa
meni ai muncii Ia îndeplinirea sarci
nilor de plan şl a angajamentelor 
asumate în întrecerea socialistă, în 
dezvoltarea democraţiei şi a vieţii 
interne de partid, în educarea co
muniştilor şi a celorlalţi oameni a! 
muncii în spiritul politicii şi ideo
logiei partidului nostru, adunările 
au sarcina, totodată, să stabilească- 
măsuri concrete în vederea înde
plinirii hotărîrilor Congresului al 
X-lea şi a plenarelor Comitetului 
Central, a sarcinilor izvorlte din 
expunerea tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu.

Veghind la stricta respectare a 
prevederilor statutare, a cerinţelor 
democraţiei de partid, adunările de 
dări de seamă sint chemate să a- 
sigure ca acest eveniment important 
din viaţa organizaţiilor de partid să 
ducă la creşterea rolului conducător 
al partidului, la ridicarea pe o treap
tă superioară a întregii munci • da 
partid.

Preocupări şi... „preocupări“ pentru 
asigurarea producţiei de legume timpurii

Buna aprovizionare a populaţiei cu 
legume timpurii încă din primele 
luni ale anului 1972 este condiţionată, 
fără îndoială, de felul în care lucră
torii din acest sector al agriculturii 
se preocupă acum de pregătirea şi 
asigurarea producţiei. De aceea, în 
cadrul investigaţiilor făcute în două 
unităţi mari producătoare de legu
me — C.A.P. Cristian şi Sibiu — am 
urmărit stadiul realizării acestei sar
cini importante. La cooperativa agri
colă din Cristian factorii de răspun
dere au luat din timp măsurile nece
sare. Pe baza planului de producţie 
stabilit, lucrătorii din sectorul legu
micol au trecut cu toată seriozitatea 
la însămînţarea legumelor timpurii. 
Din discuţia cu inginerul şef al uni
tăţii, Vladimir Moldovan, desprindem 
faptul că s-a însămînţat spanac pe 
4 hectare, faţă de indicatorul planifi
cat, de 2 hectare, salată pe 1 hectar 
şi s-a plantat arpagic pentru ceapă 
verde pe 2 hectare. „Ne-am prevăzut 
să cultivăm, de asemenea — ne spu
ne interlocutorul — ceapă perenă (de 
familie) pe 2 hectare în afară de plan. 
Noi acordăm o mare atenţie legume
lor timpurii, în primul rînd pentru 
a ne aduce modesta contribuţie la 
aprovizionarea cetăţenilor cu trufan
dale, iar în al doilea rînd, ne asigu
ră realizarea unor venituri importan
te. în acest an am obţinut, numai 
pentru legumele timpurii livrate, pes
te 106 000 lei. Unitatea noastră dispu
ne şi de o seră în suprafaţă de 700 
m p care, din lipsă de combustibil, 
este folosită ca solariu. Aici, culti
văm de regulă ardei iute, gulioare, 
salată, roşii, castraveţi — produse ca
re ajung pe piaţă începînd din luna 
februarie. In acest an am asigurat

legume timpurii în valoare de 32 000 
lei, fără să neglijăm faptul că tot 
aici am asigurat producerea răsadu
lui pentru întreaga suprafaţă de gră
dină. Tot de timpuriu cultivăm vi
netele, în răsadniţe, bineînţeles după 
ce au fost plantate răsadurile. In pri
măvara acestui an am valorificat pes
te 11000 kg vinete în valoare de 
19 000 lei“.

Se pare că legumicultorii din Cris
tian au găsit într-adevăr resursele 
necesare pentru a valorifica din plin 
şi acest- izvor de bogăţii. Ne-am fi 
aşteptat şă întîinim, dacă nu aceeaşi 
situaţie, măcar apropiată acesteia din 
punctul de vedere al preocupărilor 
şi, bineînţeles, al realizărilor şi la 
cooperativa agricolă din Sibiu. Spu
nem „ne-am fi aşteptat“, cu atit mai 
mult cu cit aici este vorba de un 
sector în care activitatea este organi
zată într-o fermă specializată. Dar, 
nu în puţine situaţii aparenţele sínt

înşelătoare. Ferma dispune de o gră
dină legumicolă în suprafaţă de 80 
hectare. In pofida acestui fapt, con
tribuţia ei la aprovizionarea oraşului 
cu legume este destul de modestă. 
De altfel, nici nu poate fi vorba de 
o contribuţie, din moment ce în pla
nul de producţie pentru 1972 unitatea 
s-a înscris, la legume timpurii, cu 
spanac pe 2 hectare şi salată pe 1 
hectar, care de altfel au fost însă- 
mînţate. Cînd am întrebat de ce nu 
se cultivă şi alte sortimente de le
gume timpurii, s-a motivat: „La noi 
ceapa verde nu se face. Pămîntul es
te prea rece. Nu se fac nici ridichile, 
nici gulioarele şi nici...“. Poate acesta 
este şi motivul pentru care nu se 
realizează planul de livrare pe acest 
an la majoritatea legumelor. Vom da 
doar cîteva exemple: la pătrunjel se 
realizează 900 kg din 18 000, cit a 
fost planificat, morcov — 25 000 kg 
din 210 000, gulii — 4 000 kg din 6 000,

ceapă verde — 11 400 kg din 24 000, 
ridichi — 1 200. kg din 3 000, spanac 
— 5 668 kg din 16 000. Ferma dispu
ne şi de o seră încălzită, în supra
faţă de 400 m p, care a adus un ve
nit total la legume timpurii de 4 228 
lei. Sínt cifre care atestă o lipsă de 
preocupare atit din partea conducerii 
fermei, cit şi a cooperativei agricole 
pentru coordonarea activităţii. Per
petuarea stărilor de fapte amintite 
este cauzată şi de faptul că Direcţia 
generală judeţeană a agriculturii a 
neglijat această unitate. Consecinţe
le sínt evidente. Va trebui, conside
răm noi, să se analizeze neîntîrziat 
situaţia sectorului legumicol pentru a 
se putea lua măsuri de redresare. 
Ferma poate şi trebuie să-şi aducă 
din plin contribuţia la aproviziona
rea oraşului cu legume. Doar pentru 
acest scop o fost creată.

P. BADEA

Printre întreprinderile sibiene, | 
înzestrate cu utilaje de mare 
randament se numără şi între
prinderea poligrafică.- In imagine, 
secţia de tastere unde introdu
cerea noilor maşini de culegere 
a manuscriselor a iăcut ca ran

damentul să crească de 5 ori
Foto: V. PELGER
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SIMFONIE DE TOAMNA
Noi, tinerii, ne-am dus cu 

toţii, de dimineaţa pînă-n a- 
murg să strîngem roadele pă- 
mintului.

Şi ce frumos era! Sătenii 
ne intimpinau întotdeauna cu 
bucurie. Ne aştepta şi pămîn
tul împovărat, obosit parcă 
de greutatea bunătăţilor lui. 
Şi soarele era bucuros: raze
le lui — caldele lui raze — a- 
veau grijă, în fiecare dimi
neaţă, să rumenească ogoare
le în îmbrăţişarea lui mater
nă.

Dar nici noi nu ne-am Zá
rat mai prejos! Noi, tinerii, 
tinerii de la strung şi mis
trie, din clasă şi din birou. 
Neram constituit in brigăzi 
şi-am luat urma taţilor şi 
mamelor noastre. Şi ce fru
moasă a fost întîlnirea cu ei, 
cu pămîntul şi soarele! Cit ai 
clipi din ochi apăreau din pă- 
mînt pe pămînt piramide 
zvelte de roade: porumbi gal
beni şi grei, cartofi mari şi 
frumoşi cum n-au mai fost, 
sfeclă şi roşie şi albă. Sus în 
vii, pe corzile aracilor, sute

şi sute de miini de toate fe
lurile, şi de forjor şi de fre
zor şi de şcolari, cîntau ca la 
o imensă harfă, în adierea 
caldă a vîntului, simfonia cu
lesului... Alte sute de miini 
harnice — tot de toate feluri
le — mai alături, umpleau in 
coşuri şi mere şi prune şi 
pere...

CARNET
Era o îmbrăţişare frăţeas

că, dorită de mult, ca după o 
revedere îndelungată. Era o 
sublimă îmbrăţişare între oa
meni, între oameni şi pămînt, 
între oameni şi roadele pă- 
mîntului. Şi peste acest enorm 
tablou al muncii, al entuzias
mului şi bucuriei totale, inse
rarea cobora cu liniştea şi 
frumuseţea parcă scormonite 
din poeziile lui Coş buc. Pe 
ogoare, piramidele belşugului 
păreau o imensă turmă de 
dune povestindu-şi în şoapte,

parcă, epopeea genezelor lor... 
Regina nopţii răsărea albă şi 
surprinsă in faţa noului pei
saj. în lumina ei, piramidele 
belşugului căpătau — şi ca
pătă — dimensiuni hiperboli
ce, ţesînd în aerul rece um
bre infinite.

Miinile harnice s-au întors 
acasă la strung şi la creion. 
Nu şi-au pierdut nimic din 
dexteritatea îndeletnicirilor 
cotidiene. Unele ascut cuţitul 
strungului, altele conduc su
veica prin harfa războaielor, 
altele îndoaie fierul-beton la 
lumina salbelor de neon a 
şantierelor, altele dau pagină 
după pagină din viaţa lui E- 
minescu şi a lui Shakespeare, 
iar altele învelesc pruncii, 
pruncii care miine dimineaţă 
sau miine după-amiază — în 
tot cazul miine — îşi vor da 
din nou întilnire cu taţii şi 
mamele lor acolo unde se 
nasc diri pămînt şi mai ales 
din munca sutelor, miilor de 
braţe harnice, piramidele bel
şugului...

LUCIAN JIMAN

C A L I T A T E A
(Urmare din paq. 1)
proape 150 000 m 1 ae materiale; as
tăzi, bilanţul pe 10 luni indică re- 
turnări de 431 450 m 1 (o proporţie e- 
Iementară oferă concluzii edificatoa
re); atunci, mulţi oameni s-au ridicat 
criticînd diverse aspecte nemulţumi
toare; astăzi, stări de lucruri iden
tice au fost demascate în general de 
către aceeaşi oameni. Să le dăm cu- 
vîntul:

loan Mărăşescu, muncitor la ţesă- 
torie: „Dacă consfătuirea aceasta este 
o oglindă a deficienţelor noastre, de 
ce n-am face din ea şi o oglindă a 
cauzelor acestora? S-ar vedea atunci 
că de multe ori conducerea fabricii 
se limitează la dirijarea din birou a 
procesului de producţie, oprindu-se 
prea rar prin secţii; că tinerele mun
citoare ce-şi fac ucenicia la locul de 
muncă sint cel mai adesea necontro
late şi nesupravegheate; că autocon
trolul, ca mijloc eficient de creştere 
a răspunderii personale, rămîne de 
multă vreme doar în faza de „discu
ţii“, ceea ce face ca defecţiunile să 
apară numai la rampa de finisaj".

Elena Kloos, şefă de brigadă la fi
latură: „Se face mult zgomot în jurul 
cursurilor de calificare, dar rămîne 
de văzut cite din acestea se fac cu 
seriozitate, după programe temeinice, 
la maşini; şi cite rămîn doar pe hîr- 
tie... Ne mai mirăm atunci că la fi
latură într-un singur schimb avem 
36 de muncitoare sub normă! Ar mai 
fi, cred, necesar să se clarifice defi
nitiv atribuţiile ajutorilor de maiştri, 
cel puţin acelea care au cam fost 
date uitării. De multe ori sintern ne
voite noi, filatoarele, să ne reglăm 
maşinile şi dacă această chestiune es
te vizibilă în schimbul I, vă închi
puiţi ce se întîmplă în schimbul II." 
' Mihai Constantin, lăcătuş: „E ade
vărat, avem neînţelegeri dese cu 
muncitoarele. Ele muncesc sâ-şi În

deplinească normele şi firesc, nu pot 
să înţeleagă, că nouă ne lipsesc ca
sete pentru războaie, scule şi cite 
alte lucruri absolut necesare. Din ci
te cunosc, in planul M.T.O. erau in
cluse 40 de truse de scule. Nu le-am 
văzut nici pînă azi... Ne poate lămuri 
serviciul de aprovizionare ce s-a în- 
tîmplat?"

Răspunsul serviciului de aprovizio
nare, reprezentat prin şeful său, Ilie 
Radu, nu l-am putut recepţiona din 
foarte simplul motiv că lucrurile nu 
păreau prea lămurite nici la nivelul 
acestuia. Sugestiv!

In fine, caracterizînd într-o manie
ră remarcabilă discuţiile consfătuirii, 
Ion Grădinaru, tehnician la apretură, 
a spus: „Am analizat de nenumărate 
ori problema calităţii şi din toate 
unghiurile posibile. De fiecare dată 
cînd o facem, însă, o tratăm ca pe 
o chestiune absolut nouă, aflată a- 
bia la începutul ei. Şi în discuţii şi 
în fapte este, cred, necesar să facem 
mai hotărît apel la simţul de răs
pundere al fiecăruia !“

îndrăznim să afirmăm că acest ul
tim vorbitor a pus, într-adevăr, de
getul pe rană: discuţii şi cauze, cau
ze şi discuţii, toate purtate într-un 
carusel ce nu oferă vreo perspectivă 
demnă de luat în consideraţie. Ana
lizat din acest unghi, recentul „pro
ces al calităţii“ seamănă mai degra
bă cu recursul unui proces anterior, 
care pe baza unor „probe“ similare 
a consfinţit aceeaşi „sentinţă“: lipsă 
de preocupare, de exigenţă.

Sperăm că vom fi bine înţeleşi: ac
ţiunea ca atare iese din sfera orică
rui accent critic, ziarul nostru pro- 
punîndu-şi cu consecvenţă populariza
rea tuturor formelor muncii politice 
de masă care vor dezbate, pe coordo
nate inedite, probleme majore ale 
producţiei. Ceea ce vom blama, cu 
egală consecvenţă, va fi insă nefruc-

tificarea efectelor unor astfel de con
sfătuiri, lipsa de urmărire a finaliză
rii propunerilor şi ideilor emanate 
din discuţii. într-un cuvînt, conferi
rea unui caracter „de campanie“ pro
blemelor dezbătute. Este simptomatic 
faptul că din consfătuirea de anul 
trecut nu a fost reţinut aspectul esen
ţial al discuţiilor pe care mulţi vor
bitori îl sesizaseră, iar ziarul nostru 
îl sublimase în mod deosebit: că din
colo de cauzele %iai mult sau mai pu
ţin obiective (aprovizionare, califica
re, asistenţă), calitatea este, în pri
mul rînd, o problemă de conştiinţă 
şi trebuie tratată ca atare. Organi
zaţiile de partid, U.T.C., sindicat, 
conducerea fabricii ar fi trebuit şi 
vor trebui să-şi concentreze întreaga 
atenţie şi pricepere către acest aspect. 
A-l face pe om să consimtă a fi pro
priul lui controlor de calitate, a-i 
implanta în suflet convingerea că 
marfa ce-i iese din mînă nu-1 ca
racterizează doar pe el, ci o fabrică 
întreagă, subminînd un prestigiu clă
dit printr-o îndelungă pricepere şi 
hărnicie — iată problemele esenţiale 
către care ar fi trebuit dirijate efor
turi şi preocupări susţinute. Adopta
rea operativă a autocontrolului în 
toate sectoarele de producţie, renun
ţarea în această privinţă la tactica 
de tatonare şi temporizare, se impune 
ca un prim pas pe calea educării 
trainice a muncitorului în spiritul u- 
nei înalte responsabilităţi. In dezba
terile recentului „proces al calităţii“ 
am avut prilejul să-i aud întrebîn- 
du-se pe mulţi muncitori: „materia 
primă este ireproşabilă, dispunem de 
o dotare tehnică cu care pdţini se 
pot mîndri şi totuşi... ce ne lipseşte?“ 
Am văzut în asta un progres, o do
rinţă vie de escaladare a dificultă
ţilor şi un semn că s-a sesizat di
recţia „loviturii principale“ pentru 
viitorul apropiat.

Ar fi cel mai substanţial ciştig al 
unul prelungit „proces al calităţii“..,
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o . N. u. Lucrările Comitetului 
pentru problemele politice şi de 
securitate al Adunării Generale

New York î l  —* Corespondentul 
Agerpres, Constantin Alexandroaie, 
transmite: Comitetul pentru proble
mele politice şi de securitate al A- 
clunării Generale şi-a încheiat joi 
dezbaterile asupra problemei folo
sirii In scopuri paşnice a spaţiului 
extra-atmosferic şi a încheierii unui 
acord internaţional referitor la coo
perarea dintre state in domeniul ex
plorării şi folosirii Lunii, a subsolu
lui şi spaţiului circumselenar, exclu
siv în. scopuri paşnice.

Delegaţia Uniunii Sovietice a su
pus dezbaterilor un proiect de tra
tat care, în esenţă, stabileşte statu
tul juridic al Lunii, interzice trans
formarea acestui corp ceresc într-un 
teren de competiţie militară sau de 
amplasare de baze militare şi subli
niază inadmisibilitatea revendicării 
de drepturi exclusive de către vreun 
stat asupra Lunii sau a unor porţiuni 
de teren selenar.

Intr-un proiect de rezoluţie semnat 
'de 11 state, între care şi România, 
se subliniază importanţa deosebită 
a cooperării internaţionale în do
meniul activităţilor pentru explora
rea paşnică şi folosirea spaţiului 
cosmic, inclusiv a Lunii şi a altor 
corpuri cereşti, în folosul tuturor 
statelor, pentru dezvoltarea relaţii
lor prieteneşti şi înţelegerii recipro
ce dintre ele, pentru prevenirea 
transformării Selenei într-o zonă de 
conflict internaţional. Proiectul de 
rezoluţie subliniază, de asemenea, 
că, fiind singurul satelit natural al 
Terrei, Luna joacă un rol important 
fn cucerirea spaţiului cosmic de că
tre generaţiile prezente şi viitoare, 
în acest document se ia notă de pro

iectul de tratat supus de Uniunea 
Sovietică şi se cere Comitetului pen
tru spaţiul cosmic să acorde priori
tate definitivării proiectului de tra
tat internaţional pentru stabilirea 
statutului juridic al Selenei.

România este, de asemenea, co
autoare la un alt proiect de rezolu
ţie în care se apreciază drept pozi
tivă activitatea generală a Comitetu
lui O.N.U. pentru ' spaţiul cosmic.

Noua iniţiativă a Uniunii Sovieti
ce vizînd elaborarea unui tratat in
ternaţional privitor la Lună, subli
nia delegatul român Traian Chebe- 
leu, în intervenţia sa, este de natu
ră să întărească contribuţia Naţiuni
lor Unite la dezvoltarea progresivă 
a dreptului spaţial. România spriji
nă această iniţiativă a Uniunii So
vietice menită să statueze faptul că 
activitatea statelor legată de Selena 
şi spaţiul circumlunar, trebuie să fie 
ghidată de principiile Cartei Naţiu
nilor Unite şi ale dreptului interna
ţional şi să ducă la interzicerea fo
losirii satelitului natural al Pămîn- 
tului în scopul recurgerii la forţă, 
la ameninţarea cu folosirea forţei 
sau la alte acte ostile.

Vorbitorul a arătat că România 
acordă o deosebită importanţă întă
ririi rolului Naţiunilor Unite în pro
movarea cooperării internaţionale 
pentru utilizarea în scopuri paşnice 
a spaţiului extraatmosferic şi, ca a- 
tare, va face tot ce-i stă în putinţă 
pentru a-şi aduce o contribuţie po
zitivă în această direcţie.

Supuse votului, ambele proiecte 
de rezoluţie au fost adoptate de Co
mitetul pentru problemele politice şi 
do securitate al Adunării Generale a 
O.N.U.

Consultări în vederea 
alcătuirii
noului guvern belgian

r Bruxelles î l  (Agerpres). — In 
timp ca regele Baudouin al Belgiei 
continuă consultările cu diverse 
personalităţi în vederea alcătuirii u- 
nui nou guvern după alegerile le
gislative desfăşurate duminica tre
cută, premierul demisionar, Gaston 
Eyskens, a declarat că „nu va fi cu 
siguranţă“ cel care va conduce vii
torul cabinet belgian. Declaraţia a 
surprins, întrucît în cercurile politi
ce belgiene se considera că Eyskens

Deschiderea lucră
rilor Congresului 

Partidului 
Republican Italian

Roma 11 (Agerpres). — Joi- s-au 
deschis la Florenţa lucrările celui 
de-al XlII-lea Congres al Partidului 
Republican Italian (P.R.T.), formaţiune 
politică cu 9 deputaţi în Parlament, 
car« a făcut parte din coaliţia gu
vernamentală de centru-siînga. Re- 
trăgindu-se In urmă cu un an )din 
coaliţie în urma unor divergenţe cu 
partenerii săi asupra modului de 
realizare a programului de reforme, 
P.R.I. a hotărît să sprijine în conti
nuare guvernul pe plan parlamen
tar.

tn cuvîntul de deschidere al con
gresului, secretarul politic al parti
dului, , Ugo la Malfa, a schiţat li
nia politică pe care partidul său 
urmează să o adopte Ia actualul 
congres, în perspectiva alegerilor 
prezidenţiale de ia 9 decembrie. 
Noua linie, transmite agenţia italia
nă de presă ANSA, prevede trece
rea în, opoziţie a P.R.I. dacă ceilalţi 
parteneri de centru-slinga nu vor 
proceda „la o profundă revizuire" 
a politicii lor, în special în dome
niul economic şi financiar.

este cel mai probabil candidat pen
tru funcţia de premier, în fruntea u- 
nei coaliţii guvernamentale cu par
ticiparea sociai-creştinilor şi socialiş
tilor, partide ce au reuşit să-şi păs
treze poziţiile majoritare in Camera 
Reprezentanţilor. Pe de altă parte, 
nici joi nu erau încă cunoscute re
zultatele definitive oficiale ale ale
gerilor.

Din ţările socialiste
Uniunea Sovietică R. P. Polonă

Moscova 11 (Agerpres). — In U- 
niunea Sovietică se elaborează în pre
zent proiectul unei instalaţii de fo-. 
raj plutitoare, capabilă să asigure 
forarea unor sonde de 6 000 metri 
adincime în terenuri aflate la 70 
metri sub nivelul mării. Instalaţia 
urmează să fie dată în exploatare 
în anul 1972.

Noua instalaţie va avea drept 
principal avantaj prezenţa unor uti
laje complete în stare să asigure 
orice proces de foraj. Dotarea cu 
încăperi de locuit, laboratoare, de
pozite şi o platformă pentru elicop
tere vor asigura instalaţiei o exis
tenţă autonomă de cîteva luni în 
largul mării.

R. P. Bulgaria
Soiia 11 (Agerpres). — Pe linia 

feroviară Sofia — Burgas se desfă
şoară lucrări de montaj destinate să 
asigure trecerea completă a acestei 
importante rute feroviare bulgare la 
transportul electrificat. Lucrările, în
cepute la Sofia, s-au deplasat depar
te spre vest, în apropiere de^Bur
gas, importantă localitate a litora
lului bulgar. In 1972, vor începe şi 
lucrările pentru electrificarea traseu
lui dintre Karnobat şi Varna.

In cadrul procesului de moderni
zare, pe magistralele de oţel' bul
gare vor fi date în exploatare noi 
tipuri de locomotive Diesel şi elec
trice, şi în cadrul transportului fe
roviar va fi introdusă pe scară lar
gă automatizarea. In urma acestor 
măsuri, volumul transportului de pa
sageri şi mărfuri va creşte in preaj
ma anului 1975 cu 90—95 la sută.

Varşovia 11 (Agerpres). — Indus
tria petrochimică poloneză, care da
torită dotărilor moderne funcţionea
ză în ultimii ani in condiţii de tob 
mai ridicată eficienţa economică, fa
ce parfé din ramurile prioritare în 
ce priveşte perspectivele dezvoltării.

în prezent, şase mari rafinării po
loneze prelucrează anual peste 10 
milioane tone petrol. Dar, pentru sa
tisfacerea necesităţilor consumului 
intern prevăzut pentru 1975, Polonia 
va avea nevoie să prelucreze peste 
14 milioane tone petrol — provenit 
în cea mai mare parte din import, 
în această perspectivă, se prevede 
construirea în următorii ani a altor 
două mari rafinării şi sínt întreprin
se măsurile necesare pentru intensi
ficarea producţiei şi modernizarea 
întreprinderilor de profil existente, 
în special a celor de la Plock,

R. S. Cehoslovacă
Praga 11 (Agerpres). — Cel mai 

tînăr oraş al Cehoslovaciei — Havi- 
rov — împlineşte în următoarele 
săptămîni vîrsta de 16 ani, iar pen
tru construcţia lui s-au cheltuit, pînă 
în prezent, circa 16 miliarde coroa
ne. In momentul de faţă, în această 
modernă localitate trăiesc 86 000 de 
locuitori, dintre care 13 000 s-au năs
cut sau s-au' stabilit aici în ultimii 
şapte ani. In acest oraş, cu o popu
laţie deosebit de tînără, — o treime 
din numărul locuitorilor este forma
tă din copii — au fost construite 
cinci şcoli elementare, 14 cantine 
şcolare, nouă grădiniţe, iar alocaţiile 
destinate întreţinerii şcolilor se ci
frează anual la 16 milioane coroane.

Scrisoarea lui Mitsos Papadimitris 
adresată C. C. a! P. C. I., partidelor 
şi mişcărilor democratice italiene

Roma 11 — Corespondentul Ager
pres, Nicolae Puicea, transmite: Zia
rul „L'Unita“ anunţă că preşedintele 
Comitetului Central al refugiaţilor 
politici greci, Mitsos Papadimitris, a 
adresat Comitetului Central al Parti
dului Comunist Italian, partidelor şi 
mişcărilor democratice italiene o 
scrisoare în care solicită „o vigu
roasă acţiune de protest şi de soli
daritate împotriva noilor arestări ce 
se efectuează în Grecia.

Preşedintele Comitetului Central 
al refugiaţilor politici greci reafirmă 
în scrisoarea sa unele dintre cele 
mai presante cereri ale forţelor de
mocratice greceşti, cum ar fi înceta
rea arestărilor şi proceselor ilega
le, a deportărilor şi torturilor, revi
zuirea de către tribunalele civile a 
condamnărilor pronunţate in mod 
ilegal de tribunalele militare specia
le, eliberarea deţinuţilor politici şi 
a deportaţilor.

©

EVENIMENTUL P E  SCURT
•  GUVERNUL CANADIAN acţio

nează în vederea recunoaşterii R.D. 
Germane şi sprijină fideea admiterii 
ambelor state germane in O.N.U., a 
afirmat, în cadrul unui interviu te
levizat, premierul canadian Pierre 
Elliott Trudeau relatează agenţia 
Associated Press.

•  IN TURCIA A FOST COMEHIO-
RATA MIERCURI împlinirea a 33 
de ani de la încetarea din viaţă a 
întemeietorului Turciei moderne, 
Mustafa Kemat Ataturk. La Ankara, 
Istanbul, Izmir şi alte oraşe ale tă
rii au avut loc adunări comemorati
ve şi alte ceremonii. Presa turcă 
a publicat numeroase articole con
sacrate vieţii şi activităţii lui Ata
turk. •

•  SENATUL S.U.A. A APROBAT
miercuri cu 84 de voturi, contra 6, 
acordul japono-amarican cu privire 
la retrocedarea Insulei Okinawa. 
Acordul urmează să fie pus în apli
care cel mai tirziu la 30 funie 1972.

Procesul de ratificare nu a fost 
încă încheiat în ce priveşte partea 
americană, preşedintele Nixon pre- 
cizînd că instrumentele de ratificare 
nu vor fi depuse pînă cînd acordul 
nu obţine şi aprobarea Dietei japo
neze.

•  CONGRESMANUL JOHN MO- 
NAGAN a informat că, în perioada 
danuarie-august 1971, în Vietnamul 
de sud au pierit, ca urrăaie a con
sumului de stupefiante, 94 de mili
tari americani. Citind' un raport e- 
laborat la cererea generalului John 
Singtoub, asistent al ministrului apă
rării pentru problemele abuzului de 
alcool şi stupefiante, Monagan a 
menţionat că, în total, 17 197 de mi
litari americani au fost consultaţi în 
acest on la clinicile sud-vietnameze 
pentru afecţiuni legate de consumul 
diferitelor droguri

•  CONTINUlNDU-ŞI DRUMUL 
SPRE MARTE, „MARINER-9“ a în
ceput seria transmisiunilor sale „în

direct“ de pe suprafaţa „planetei 
roşii“. Timp de 24 de ore, nava spa
ţială va fotografia şi transmite labo
ratoarelor de la Pasadena (Califor
nia) 25 de secvenţe reprezentînd su
prafaţa planetei Marte, de la distan
ţe variind între circa 800 000 şi 
50C 000 km. Oamenii de ştiinţă aşteap
tă cu deosebit interes înregistrarea 
pe peliculă a unei puternice furtuni 
de praf care acoperă mare parte 
din suprafaţa planetei, Începînd de 
la 23 septembrie.

După cum se ştie, „Mariner-9“ ur
mează să se plaseze pe orbită în 
jurul planetei Marte in cursul zilei 
de simbătă, unde, timp de peste 
trei luni, va culege noi date ştiin
ţifice şi va „întocmi“ harta plane
tei.

V iz i t a  în  J a p o n ia  
a  u n e i  d e l e g a ţ i i  

a  M . A . N .
Tokio 11 — Corespondentul Ager

pres, Horea Ţuiu, transmite: Dele
gaţia Marii Adunări Naţionale a Re
publicii Socialiste România, condusă 
de Aurel Vijoli, preşedintele Comi
siei. economico-financiare a M.A.N. 
şi preşedintele Grupului parlamentar 
pentru relaţiile de prietenie Româ
nia—Japonia, a întreprins joi o că
lătorie în regiunea Kansai, situată 
în 'jumătatea de sud a arhipelagu
lui japonez. Delegaţia a fost înso
ţita de Hideji Kawasaki, preşedintele 
Grupului parlamentar pentru relaţii
le de prietenie Japonia—România, de 
Yoshio Domoy, vicepreşedinte al 
grupului, precum şi de Iosif Gheor- 
ghiu, ambasadorul ţării noastre în 
Japonia.

La Kokubu, parlamentarii români 
au fost oaspeţi ai companiei „Koyo 
Seiko". Cu acest prilej, directorul 
executiv al uzinei, Matao Minoda, 
a subliniat legăturile bune de coope
rare pe care această firmă le are 
de mai mulţi ani cu ţara noastră, 
exprimînd dorinţa extinderii lor în 
continuare.

In aceeaşi zi, delegaţia a făcut o 
vizită la primăria oraşului Kyoto.

Seara, delegaţia s-a înapoiat la 
Tokio.

O R IE N T U L  A P R O P IA T
Cairo 11 (Agerpres). — Adunarea 

Poporului a Republicii Arabe Egipt, 
constituită după recentele alegeri 
parlamentare, s-a reunit joi la Cairo 
în noua sa componentă, informează 
agenţia M.E.N. Dr. Ismail Maatouk, 
decanul de vîrstă al deputaţilor, a 
dat citire decretului prezidenţial de 
dizolvare a fostei Adunări Naţionale, 
după care membrii noului parlament 
au depus jurămîntul constitutional. 
Deputaţii au ales apoi pe Hafez Ba- 
dawi în funcţia de preşedinte al A- 
dunării Poporului. Adunarea Poporu
lui, în noua sa componenţă, este pri
mul parlament egiptean ales con
form prevederilor constituţiei perma
nente a Republicii Arabe Egipt. Par
lamentul este format din 360 de de
putaţi dintre care 333 au fost de
semnaţi în timpul recentelor alegeri 
parlamentare, iar 22 au fost numiţi 
în baza unui decret al preşedintelui 
Anwar Sadat.

*
Beirut 11 (Agerpres)! — Conferin

ţa de conciliere dintre reprezentan
ţii guvernului iordanian şi cei ai co
mandourilor palestiniene se află în 
preajma unui impas iminent, a anun
ţat Oficiul de informaţii din Beirut 
al Organizaţiei pentru Eliberarea Pa
lestinei, în urma celei de-a treia în
trevederi avute miercuri la Djeddah, 
la care au participat şi mediatorii e- 
giptean şi saudit. Potrivit aceleiaşi 
surse, eşecul acestor convorbiri este 
provocat de refuzul guvernului ior
danian de a accepta şi a pune în 
aplicare acordul de la Amman.

P  • • ' A .

In această situaţie, precizează a. 
genţia Reuter, citind Buletinul Oii- 
ciului de informaţii palestiniene, co
mitetul de mediere condus de Omar 
Al Sakkaf şi Hassan Sabri El Khoty 
va trebui să amîne convorbirile co
mune cu cele două părţi, încercînd 
să stabilească, prin discuţii cu fie
care dintre acestea, următoarele ac
ţiuni posibile de conciliere.

n u  le
Naţionalizarea companiilor 

metalurgice „Santa 
Barbara“ şi „Sania Fe“

Santiago de Chile lî (Agerpres).
— Guvernul chilian a trecut în pro
prietatea statului companiile meta
lurgice „Santa Barbara“ şi „Santa 
Fe“. Prin această măsură, industria 
metalurgică din Chile a fost în în
tregime naţionalizată. Pînă in pre
zent, în posesia statului chilian sa 
aflau zăcăminte de fier din Boque- 
ron, Algarrobo, Tofo şi Romeral, ex
ploatate, pînă nu de mult, de firma 
nord-americană „Bethleem Chila 
Iron Mines Co“ şi zăcămintele com
paniei de oţel a Pacificului, După 
cum s-a specificat în comunicatul o- 
ficial, dát publicităţii la Santiago de 
Chile,.„toate contractele încheiate de 
companiile naţionalizate vor fi pre
luate de compania de oţel a Paci
ficului (C.A.P.), societate aparţinind 
statului.

După naţionalizarea industriei cu
prifere — principala bogăţie a ţării
— trecerea în proprietate de stat a 
fierului se înscrie ca o realizare im
portantă a programului de măsuri 
al guvernului Unităţii Populare.

BOLIVIA. Fostă colonie spanio
lă a devenit republică indepen
dentă In anul 1825. Ţară cu bo
gate resurse naturale, exploatează 
minereurile din adîncurile pă- 
mîntului pe care le exportă In 
stare brută sau prelucrată. Prin
tre bogăţiile minerale se numără 
şi cositorul. In 1965 s-au extras 
23 412 t de cositor, tn foto: ex
ploatarea la suprafaţă a cositoru

lui

A n g l ia P re lu n g ire a  
e m b arg o u lu i f a tă  de  

reg im u l de la S a lisb u ry
londra 11 (Agerpres). •— Parla

mentul britanic a hotărît să prelun
gească cu încă un an sancţiunile e- 
conomice impuse Rhodesiei în ur
mă cu şase ani, ca- urmare a decla
raţiei unilaterale de independenţă a 
guvernului minoritar condus de Ian 
Smith. Alit în Camera Comunelor, 
cit şi în Camera Lorzilor, propune
rea prelungirii embargoului faţă de 
regimul de la Salisbury nu a avut 
de întîmpinat opoziţia nici unui par
lamentar.

Această iniţiativă a fost conside
rată necesară guvernului, ea avînd 
semnificaţia aprobării de către par
lament a vizitei ministrului britanic 
de externe, - Alec Douglas-Home, la 
Salisbury, programată pentru dumi
nică. Douglas-Home va încerca încă 
o dată, o reglementare a problemei 
rhodesiene pe baza celor „cinci prin
cipii“ propuse de guvernele britanice 
anterioare drept bază a negocierilor 
pentru ajungerea la un acord.

S. U, A.: Aprobarea proiectului de 
lege privind alocaţiile militare

Washington 11 (Agerpres). — Ca
mera Reprezentanţilor a S.U.A. a a- 
próbat proiectul de lege privind a- 
looaţiile militare în actualul an fis
cal, care totalizează suma de 21,3 
miliarde dolari. Documentul conţine 
o serie de amendamente, printre oa
ie cel al liderului majorităţii demo
crate din Senat, Mike Mansfield, 
vizind retragerea totală a trupelor 
S.U.A. dia Vietnam, Acest amenda
ment a fost dezbătut recent in ca
drul unei comisii mixte a Congresu
lui, versiunea acceptată stabilind 
principiul . retragerii totale, fără a 
preciza, însă, un anumit termen pen
tru aceasta. Un alt amendament a- 
probat se referff l» plafonul cheltu* 
Settlor militare ale S.U.A. în Laos, 
care a fost fixat la 350 milioane do
lari. In sfîrşit, Camera Reprezentan

ţilor s-a pronunţat, prfntr-un vot se
parat, pentru ridicarea parţială a 
embargoului în comerţul cu Rhode
sia, instituit de O.N.U, în 1966, 
pentru a se permite importul din a- 
.ceastă ţară, de Ia 1 ianuarie 1972, 
a unor cantităţi de crom. Acest a- 
mendament a constituit obiestul u- 
nor dezbateri aprinse, numeroşi con
gresmeni arătînd că el constituie o 
violare de către S.U.A. a dreptului 
internaţional. Pe de altă parte — a 
menţionat Ronald Dellums, repre
zentant democrat din partea statului 
California — importurile preconizate 
nu sini necesare, Statele Unite a- 
vînd deja stocuri suficiente de 
crom. . '

Proiectul ide lege a fost înaintat 
spre dezbatere Senatului,

Problema locuinţelor pentru muncitorii din Venezuela, este departe de a fi 
racas, circa 700 000 de persoane locuiesc în condiţii insalubre în aşa-numile 
construirea a 100 000 de căsuţe mici anual, anul acesta au fost clădite doa 
Din aceste cartiere se recrutează un mare număr de analfalbeţi, copiii fiind 
putea adăuga ceva la bugetul mai mult decit modest al, familiei. In foto: In

fundal oraşul

rezolvată. în periferiile capitalei Ca- 
slums-uri. Deşi autorităţile au promis 
r 150, număr cu totul neîndestulător, 
trimişi de timpuriu la muncă spre a 
prim pian un slums din Caracas. în

Nava sovietică „Profesor 
Zubov“ a luat startul

MOSCOVA 11 (Agerpres). — Du
pă cum informează agenţia TASS, 
nava de cercetări ştiinţifice „Profe
sor Zubov“ a luat startul din Le
ningrad intr-o cursă spre Oceanul 
Atlantic, in vederea efectuării unui 
experiment meteorologic sovieto- 
francez. După ce va lua la bord 
un grup de specialişti francezi din 
portul Le Havre, nava sovietică se 
va îndrepta spre centrul cosmic 
din Guyana Franceză, unde vor fi

efectuate între 13 şi 17 decembr 
cercetări asupra păturilor sup 
rioare ale atmosferei cu ajutor 
unor rachete meteorologice, dota 
cu instrumente de fabricaţie sovi 
tică şi franceză. Oamenii dc ştii 
ţă apreciază că rezultatele cercet 
rilor vor servi la perfecţionări 
metodelor de pronosticare a timp: 
lui probabil pe perioade mai i 
delungate.

ft JLc. J f l o n i l e “:

UN P U I I  DI ACORD ÍSTBE 
EUROPA OCCIDEIVTAEA SI S .U .A .

Este oare apropiată realizarea u- 
nui acord monetar între „cei zece“, 
aşa cum pare să gindească preşedin
tele Fondului Monetar Internaţional, 
Pie'rre-Paul Schweitzer? Orice pro
nostic în această chestiune ar fi ex
trem de hazardat. Singurul lucru ce 
pare sigur este că actuala incertitu
dine, dacă sş prelungeşte, riscă să 
dezorganizeze grav viaţa economică 
occidentală. In cea mai mare parte 
a ţărilor industrializate din F.M.I., 
conducătorii întreprinderilor au ten
dinţa de a îniîrzia programul inves- 
ţiilor, temindu-se ca se vor putea 
găsi, nu peste mult timp, intr-o con
junctură dificilă. .

Responsabili ai economiei, inclu
siv americani, sínt din ce în ce mai 
conştienţi de aceasta, Se pare că 
singurul lucru ce i-ar putea deter
mina să acţioneze rapid esle dorin
ţa de a crea un şoc psihologic ca
pabil să risipească starea de spirii 
ce îi nelinişteşte, în prezent, însă, 
în calea unui acord se află obstaco
le politice numeroase şi, dacă o 
soluţie va putea fi găsită într-un vii
tor apropiat, ea nu va fi de natură, 
fără îndoială, să stabilească o nouă 
ordine monetară durabilă. O reali- 
niere monetară generalizată nu ar fi 
decit repetarea, pe o" scară mai lar
gă, a ceea ce a reprezentat, deja, 
între august şi octombrie 1969, de
valorizarea francului francez şi re
evaluarea mărcii vest-germane. O- 
peraţiunea nu a făcui clocit să ofere 
un răgaz de cîteva luni.

Ministrul american al finanţelor, 
John Connally, se află în acesţe zile 
la Tokio, unde intensifică presiunile 
asupra Japoniei în direcţia unei re
evaluări a yenului. Discuţiile, care

au loc cu puţin timp înaintea des* 
chiderii conferinţei ministeriale da 
la Roma a „grupului celor zeco‘Ţ 
sínt fără îndoială dificile. Washing* 
Ionul doreşte o reevaluare de., cel 
puţin 15 la sulă, în timp ce guver
nul nipon nu acceptă, se pare, să 
meargă mai departe de 12,5 la su
tă. Americanii, care reclamau nu 
mai departe decit acum cîteva săp- 
tămîni o reevaluare a yenului de 
20—25 la sută, par deci să-şi fi 
scăzut pretenţiile. Este greu de pre
supus că ar fi dispuşi să facă un 
nou pas înapoi.

Statele Unite nu sint singurele 
care aşteaptă concesii serioase clin 
partea japonezilor. Aceştia riscă să 
se vadă într-o oarecare măsură izo
laţi în rîndul „celor zece“, întrucît 
vest-europenii sínt tot atît de dori
tori ca şi americanii să se protejeze 
de concurenta niponă. Şi unii şi al
ţii nu vor lăsa să piardă, fără în
doială, acest prilej de a se afla ală
turi pentru a obţine maximum de la 
Japonia.

Intilnirea reprezentanţilor grupu
lui „celor zece“ (S.U.A.,şi principalii 
lor parteneri economici occidentali), 
programată să aibă loc Ia 24 noiem
brie la Roma, a fost amînată pentru 
siîrşitul acestei luni, anunţa surse 
informate citate de agenţia Associa
ted Press. Amînarea s-ar datora, 
potrivit aceloraşi surse, cererii S.U.A. 
care au informat că au nevoie de 
un timp mai îndelungat pentru pre
gătirea poziţiei lor la această în
trunire, al cărei sepp feste găsirea 
unor soluţii pentru actuala criză fi
nanciară interoccidentală.
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